
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
1(59) 

Sammanträdesdatum 
2021-03-08 

 
 

  
 
Plats och tid Kallingesalen, kl. 08:30 

Beslutande Ledamöter 

Se särskild förteckning 

 Ersättare 

Se särskild förteckning 

Övriga närvarande Se särskild förteckning 

Justerare Magnus Pettersson (S) 

Justeringens plats och tid Justering sker digitalt måndag 2021-03-22  
 

Underskrifter 
 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 84-111 
 Christoffer Svensson  

 Ordförande 
  

 
Roger Fredriksson (M) 

 

 Justerare 
  

 
Magnus Pettersson (S) 

 

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutsinstans Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 2021-03-08 

Datum då anslaget sätts upp 2021-03-23   

Datum då anslaget tas ned 2021-04-15 

Förvaringsplats för protokollet Ronneby, stadshuset, kommunledningsförvaltningen  
 

Underskrift 
  

 
Christoffer Svensson 

 

V
is

m
a 

A
dd

o 
ID

-n
um

m
er

 : 
f3

70
3e

fb
-f

01
b-

4b
29

-a
36

1-
33

16
bb

17
90

7f



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
2(59) 

2021-03-08  
 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Närvarolista 
Beslutande  

Ledamöter Roger Fredriksson (M), Ordförande 
Kenneth Michaelsson (C), 1:e vice ordförande 
Magnus Pettersson (S), 2:e vice ordförande 
Roger Gardell (L) 
Tommy Andersson (S) 
Peter Bowin (V) 
Nicolas Westrup (SD) 
Bengt Sven Åke Johansson (SD) 
 

Övriga närvarande  

Tjänstemän Tommy Ahlquist, kommundirektör  
Christoffer Svensson, kommunsekreterare 
Mattias Holmquist, Biosfärssamordnare § 82 
Anna Hinseäng, mark- och exploateringschef §§ 86-88 
Eva Lydin, markförvaltare § 89 
Teo Zickbauer, upphandlingssamordnare § 90 
Julia Brorsson, kommunjurist §§ 91-92 
Martina Adelholm, projektledare strategiska utvecklingsenheten §§ 94-95 
Karolina Bjers, planarkitekt § 96 
Therese Lindell Antonsson, byggprojektledare § 99 
Daniel Camenell, exploateringsingenjör § 100 

 

V
is

m
a 

A
dd

o 
ID

-n
um

m
er

 : 
f3

70
3e

fb
-f

01
b-

4b
29

-a
36

1-
33

16
bb

17
90

7f



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
3(59) 

2021-03-08  
 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ärendelista 
§ 84 Dnr 2021-000001 101 5 

Val av justerare .................................................................................. 5 
§ 85 Dnr 2021-000118 4310 6 

Informationsärende angående Blekinge Arkipelag verksamhetsår 
2020 ................................................................................................... 6 

§ 86 Dnr 2020-000273 287 7 
Inriktningsbeslut ombyggnation av restaurangen på Kulturcentrum .... 7 

§ 87 Dnr 2021-000114 250 11 
Markanvisning Gärdet (del av Gärestad 1:13) .................................. 11 

§ 88 Dnr 2021-000124 253 12 
Ny ansökan köp av mark från Bökenäs 1:48 .................................... 12 

§ 89 Dnr 2020-000634 261 14 
Hoby 19:62 Ansökan om att arrendera eller köpa kommunägd 
mark ................................................................................................. 14 

§ 90 Dnr 2021-000106 057 16 
Fastställande av upphandlingsdokument avs Operationell 
fullserviceleasing av fordon utan köp ............................................... 16 

§ 91 Dnr 2020-000685 101 17 
Föreläggande om laglighetsprövning enligt kommunallagen - Sune 
Håkansson ....................................................................................... 17 

§ 92 Dnr 2020-000647 003 19 
Reglemente för Samverkansnämnden i Blekinge ............................. 19 

§ 93 Dnr 2020-000611 011 22 
Förlängning av Funktionshinderpolitiskt program Ronneby kommun 22 

§ 94 Dnr 2021-000104 220 24 
Hållbar byggnation i Blekinge - en praktisk manual .......................... 24 

§ 95 Dnr 2020-000671 229 27 
Remiss: Förslag till Boverkets föreskrifter om klimatdeklaration för 
byggnader ........................................................................................ 27 

§ 96 Dnr 2021-000134 214 30 
Uppdatering av åtgärds- och prioriteringsplan för bearbetning av 
detaljplaner i kustzonen ................................................................... 30 

§ 97 Dnr 2020-000541 312 32 
Fördjupad översiktsplan för Karlshamnsvägen och Västra 
Industrigatan .................................................................................... 32 

§ 98 Dnr 2021-000091 101 34 
Information nämndernas rapportering av internkontroll 2020 ............ 34 

§ 99 Dnr 2020-000591 287 35 
Ombyggnation Saxemaraskolans kök .............................................. 35 

§ 100 Dnr 2021-000126 050 37 
Stensättningsentreprenad ................................................................ 37 

§ 101 Dnr 2021-000113 179 38 
Taxabestämmelser för tillsyns- och tillståndstaxor enligt LSO och 
LBE, Räddningstjänsten Östra Blekinge........................................... 38 

V
is

m
a 

A
dd

o 
ID

-n
um

m
er

 : 
f3

70
3e

fb
-f

01
b-

4b
29

-a
36

1-
33

16
bb

17
90

7f



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
4(59) 

2021-03-08  
 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 102 Dnr 2020-000079 192 39 
Besvarande av motion från Vänsterpartiet i Ronneby om att öka 
trivseln och skapa möjligheter till flexibla arbetsplatser inuti 
Stadshuset ....................................................................................... 39 

§ 103 Dnr 2020-000660 192 41 
Besvarande av motion från Sune Håkansson (RP) angående 
beslutsgång vid investeringar inom kommunkoncernen ................... 41 

§ 104 Dnr 2020-000433 192 44 
Besvarande av motion från Nicolas Westrup (SD) och Carina Aulin 
(SD) om språktester inom vård och omsorg ..................................... 44 

§ 105 Dnr 2020-000362 192 48 
Besvarande av motion från Stefan Österhof (S) om en likvärdig skola 
för hela kommunen .......................................................................... 48 

§ 106 Dnr 2019-000266 015 50 
Besvarande av motion från kommunfullmäktigeledamot Bengt 
Johansson (SD) angående Ronneby brandstation ........................... 50 

§ 107 Dnr 2019-000600 109 52 
Besvarande av medborgarförslag - Skoldisco i kommunal regi ........ 52 

§ 108 Dnr 2018-000434 109 55 
Besvarande av medborgarförslag - Förslag om webbkamera över 
Karösundet och gästhamnen i Ekenäs ............................................. 55 

§ 109 Dnr 2021-000004 101 57 
Delegationsbeslut 2021 .................................................................... 57 

§ 110 Dnr 2021-000002 101 58 
Kurser och konferenser .................................................................... 58 

§ 111 Dnr 2021-000003 101 59 
Delgivningsärenden ......................................................................... 59 

 

V
is

m
a 

A
dd

o 
ID

-n
um

m
er

 : 
f3

70
3e

fb
-f

01
b-

4b
29

-a
36

1-
33

16
bb

17
90

7f



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
5(59) 

2021-03-08  
 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 84 Dnr 2021-000001 101 

Val av justerare 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott utser Magnus Pettersson (S) till att jämte 
ordförande justera dagens protokoll.  
________________ 
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§ 85 Dnr 2021-000118 4310 

Informationsärende angående Blekinge Arkipelag 
verksamhetsår 2020  
 

Sammanfattning  
Mathias Holmquist, biosfärsamordnare, ger information om Blekinge 
Arkipelags verksamhetsår för 2020.       

Deltar i debatten 
I debatten deltar Roger Gardell (L) och Tommy Andersson (S).  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet.  
________________ 
Exp: 
Blekinge Arkipelag  
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§ 86 Dnr 2020-000273 287 

Inriktningsbeslut ombyggnation av restaurangen på 
Kulturcentrum 
 

Sammanfattning  
Arbetet med projekt Kulturcentrum kommer att delas upp i olika etapper. För 
etapp ett gäller ombyggnad av Kulturcentrums entré, hörsal mm. Etapp två 
är till stora delar restaurangdelen med ett ombyggt storkök. Kostnadsläget är 
högt för nytt kök varpå ett inriktningsbeslut behövs. Tillägg 2021-02-22: 
Mark- och exploateringsenheten har fått i uppdrag utav Kommunstyrelsen att 
ta fram vilka ytor som finns inom Kulturcentrum och att återkomma för 
politisk ställningstagande gällande byggnadens användning. Byggnaden är 
uppritad i olika färger för att visa på vilka möjliga ytor som finns, materialet 
finns bifogat denna skrivelse.  

Bedömning 
Tillägg 2021-02-22: Uppdrag har getts åt Mark och exploateringsenheten 
från Kommunstyrelsen att genomföra en studie gällande vilka ytor som finns 
inom Kulturcentrums byggnad. Enligt tidigare redovisning gällande 
ombyggnation av kulturcentrums entré och hörsal har det framkommit att 
byggnadens skick är undermåligt. Golv-, vägg- och takkonstruktion behöver 
renoveras när ombyggnation sker – det gäller på flera platser inom 
byggnaden. Resultaten av de undersökningar som gjorts visar på att det är 
sannolikt att de tester som utförts kan appliceras på stora delar utav 
bygganden.  

 
Mark och exploateringsenheten har tagit fram tre olika alternativ över hur 
ytorna kan fördelas. Utifrån en kort avstämning med enhetschef Kirsti D 
Emaus, genomgång av tidigare utredningar, projektekonomi samt 
undersökning av ytor utifrån gällande samarbetsavtal anses alternativ 1 som 
det mest fördelaktiga.  
 
Vidare följer en mer detaljerad beskrivning av detta förslag.  (Se även 
bifogat dokument skissförslag. Alternativ 2 och 3 framgår också av det 
bifogade dokumentet.) 
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Alternativ 1 
I detta förslag behålls entrén samt hörsal. Ombyggnation utav detta förslag 
kan genomföras med utgångspunkt enligt tidigare beslut och som avbröts 
under hösten 2020 för att utreda ytorna mera.  
Detta förslag utgår från befintlig placering av restaurangköket men medger 
möjlighet till utökning. Restaurangen ges möjlighet till ca 160-180 sittande 
gäster. Denna del kräver en större ombyggnation. Golvkonstruktion och 
väggar bör ses över baserat på Conservators utredning. Se bifogat dokument 
Conservator – Rapport. 
 
Stora konsthallen behåller man likt befintligt och inga renoveringsåtgärder 
utförs. Storleken på hallen är inom måtten för kravspecifikation av 
ändamålet.  
Lilla konsthallen flyttas enligt förslaget till ett befintligt förråd. Här krävs 
inga större ombyggnationer. Storleken på hallen är inom måtten för 
kravspecifikation av ändamålet. 
 
Verkstäderna är i behov av större renovering, främst i delen som möter 
restaurangen. Renovering innebär ny golvkonstruktion, nytt golv samt 
väggar och ytskikt. Förråd intill konsthallar är en strategisk bra placering. 
Dessa kräver inga större ombyggnationer. Övriga delar i alternativ 1 förblir 
orörda.  
 
Fastighetsenheten har ett separat pågående projekt med renovering av tak 
som är i slutfasen. Akuta åtgärder på läckande konstruktion har genomförts 
och en prioritering utav kvarvarande takkonstruktion sker under våren 2021.  
 
Ställningstagande om fortsättning på projektet önskas. Slut tillägg. 
 
Arbetet med projekt Kulturcentrum kommer att delas upp i olika etapper. För 
etapp ett gäller ombyggnad av Kulturcentrums entré, hörsal mm. Där är 
framtagande av förfrågningsunderlag igång och det blir konkurrensutsättning 
av ramavtalet för bygg. Gällande El, VS och Ventilation går de arbetena 
direkt på ramavtal. Etappindelningar beror delvis på att etapp ett är 
bidragsberoende och behöver startas igång för att kunna levereras i tid. Etapp 
två blir renovering av restaurangdelen och den delen är beroende av ett 
inriktningsbeslut om det ska vara restaurang där i fortsättningen eller inte.  
 
Conservator har gjort besiktning av golv, väggar och tak invändigt i 
restaurangdelen och Kulturcentrums entré. Det som framkommit i 
besiktningen står att läsa i det skriftliga utlåtandet (bifogat detta ärende). 
Rekommendationen är att byta golvet och utföra en syn av konstruktionen 
när denna är helt synlig. Väggarna bör bytas fram till tegelfasaden och taket 
behöver bytas rakt igenom (ev. kan bärande balkar vara kvar om de har 
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klarat sig). Detta gäller för både Kulturcentrum och restaurangdelen. Viktigt 
att ha med sig är att det sannolikt kommer att krävas någon form av 
uppvärmning i golvkonstruktionen för att inte återigen drabbas utav 
fuktproblem. 
 
Gällande köket i restaurangdelen kan delar av befintlig köksutrustning (spis, 
fritös, stekhäll, blandningsmaskin, skalmaskin, komprimator och snabbhack) 
återanvändas men stora delar behöver bytas för att uppfylla gällande lagkrav. 
För att kunna göra nytt kök i restaurangdelen behövs även ett mindre antal 
kvadratmeter utav konsthallen tas i anspråk för att få till rätt mått på köket.  
En ny fettavskiljare behöver installeras om kök kvarstår. I fall där utrymmet 
skall användas till annat än tillagning med fritös och större stekbord behövs 
inget fettavskiljare.  
 

Mark- och exploateringsenheten har begärt att få en kostnadsberäkning för 
alternativen att ha kvar kök/restaurang eller inte (nedan benämnt 
utställningshall) bedöms. Detta för att ett inriktningsbeslut ska kunna tas för 
att gå vidare i projekteringen. I nedanstående uträkning saknas 
VS/Ventilation. Just nu ser det ut så här:  

 Utställningshall  Kök/Restaurang   
      
Byggnation 1 199 000  2 879 000  Exkl. renovering tak 
Storkök   910 000  Oförutsett 40´ (exkl. bef utrustning) 
Kyla   825 720  Oförutsett 5% 
El 350 000  900 000   
VS/Vent Inväntar uppg.  1 375 000   
Utgrävning   152 000  Med uteservering 171 300:-  

 1 549 000  7 041 720   
      
Skillnad 5 492 720     

 
Ovanstående text är baserat på konsulternas beräkning. Oförutsedda 
extrautgifter samt byggherrekostnader är inte inkluderade.  
Ställningstagande om restaurangdelen ska renoveras med nytt storkök 
önskas. 

 
Tillägg 200902: I detaljplan från 1999 är bygganden för Kulturcentrum 
rivningsskyddad (q i detaljplan = värdefull miljö. Befintlig byggnads yttre 
skall bevaras (fasad, takmateriel, fönster). Byggnad får ej rivas). Bygganden 
i detaljplan få inte vara högre än en (1) våning. 
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Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson, Roger Gardell, Kenneth 
Michaelsson, Nicolas Westrup, Magnus Pettersson, Peter Bowin, Bengt Sven 
Åke Johansson (SD) och Tommy Andersson (S).  

Yrkanden 
Kenneth Michaelsson (C) yrkar på att kommundirektören ges i uppdrag att ta 
fram en uppdragshandling för beslut av arbetsutskottet med utgångspunkt i 
följande: 

1. En komplett åtgärdsplan för Kulturcentrum i sin helhet tas fram. Den 
ska innehålla en noggrann beskrivning och analys av kostnaderna för 
att få Kulturcentrum i ett funktionsdugligt användningsskick.  

2. Ta fram en övergripande plan för området, kulturcentrum med 
sockerbruk, inkluderat ett eventuellt museum på denna plats.  

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 
Kommunstyrelsen arbetsutskott ger kommundirektören i uppdrag att ta fram 
en uppdragshandling för beslut av arbetsutskottet med utgångspunkt i 
följande: 

1. En komplett åtgärdsplan för Kulturcentrum i sin helhet tas fram. Den 
ska innehålla en noggrann beskrivning och analys av kostnaderna för 
att få Kulturcentrum i ett funktionsdugligt användningsskick.  

2. Ta fram en övergripande plan för området, kulturcentrum med 
sockerbruk, inkluderat ett eventuellt museum på denna plats. 

________________ 
Exp: 
Kommundirektören 
Anna Hinseäng, mark- och exploateringschef  
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§ 87 Dnr 2021-000114 250 

Markanvisning Gärdet (del av Gärestad 1:13) 
 

Sammanfattning  
Det finns intresse att etablera företag på tre av tomterna på Gärdet som ligger 
parallellt med E22. Tänkt etablering är en industrilokal med lager, 
företagshotell och däckfirma med tillhörande verksamheter. Tomterna som 
är aktuella ligger på Gärdet (del av Gärestad 1:13)  

Bedömning 
Det finns intresse att etablera företag på tre av tomterna på Gärdet som ligger 
parallellt med E22. Tänkt etablering är en industrilokal med lager, 
företagshotell och däckfirma med tillhörande verksamheter. Tomterna som 
är aktuella ligger på Gärdet (del av Gärestad 1:13). Företaget är medvetna 
om markförhållanden och har tagit del av de geotekniska utredningar som 
kommunen har gjort. Markanvisningen är gjord på delegation så ärendet är 
som information. Köp av tomterna sker när lantmäteriförrättning är 
genomförd och markpriset är som tidigare fastställt till 100 kronor per kvm. 
Köpet kommer att lyftas för politiskt beslut  

Deltar i debatten 
I debatten deltar Magnus Pettersson (S) och Kenneth Michaelsson (C). 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
________________ 
Exp: 
Mark- och exploateringsenheten  
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§ 88 Dnr 2021-000124 253 

Ny ansökan köp av mark från Bökenäs 1:48 
 

Sammanfattning  
Ansökan om att få köpa del av Bökenäs 1:48 har inkommit för andra gången. 
Sökande önskar bygga fritidshus på tomten i anslutning till befintlig 
villabebyggelse. Den tidigare ansökan avsåg permanentbostad. Tomten är 
inte detaljplanelagd och stora delar av tomten är strandskyddad. Förra 
ansökan om köp av mark har prövats utav förvaltningsrätten som avslog 
överklagandet.  

Bedömning 
Ansökan om att få köpa delar av Bökenäs 1:48 har inkommit för andra 
gången. Sökande önskar uppföra en fritidsbostad på tomten. Förra ansökan 
(2020) avsåg permanentbostad. Tomten måste om en försäljning ska ske 
avstyckas.  
Detaljplan saknas för området vilket innebär att förhandsbesked behöver 
sökas.  
Strandskydd gäller för nästan hela tomten och möjligheten till 
strandskyddsdispens är inte utesluten.  
Delar av området är utarrenderat till campingen men området används inte i 
den utsträckning som arrendeavtalet medger. Inga övriga kommunala 
intressen finns på området. Lämpligheten i samlad bebyggelse gör att en 
villa skulle ses som lämplig komplettering. Om försäljning ska ske bör 
positivt förhandsbesked beviljas innan försäljning. Med tanke på närheten till 
campingen så är försäljning tveksam.  
Förra ansökan om försäljning blev beslutet att inte sälja marken. Beslutet 
överklagades av sökanden till förvaltningsrätten i Växjö. Domen följde 
kommunens beslut och överklagandet avslogs.  
Förhållanden i den ny ansökan innebär inte så väsentliga förändringar från 
tidigare ansökan och försäljning av marken bör därför avslås.   

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 
avslå ansökan om köp av mark.   
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Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att avslå ansökan 
om köp av mark. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 89 Dnr 2020-000634 261 

Hoby 19:62 Ansökan om att arrendera eller köpa 
kommunägd mark 
 

Sammanfattning  
Ägaren till Hoby 19:62 önskar arrendera ca 620 kvm av Hoby 19:1 för extra 
trädgård.  
Bedömning 
Ägaren till Hoby 19:62 har lämnat in en ansökan om att köpa eller arrendera 
mark intill sin tomt. Hen vill göra 

Bedömning 
Ägaren till Hoby 19:62 har lämnat in en ansökan om att köpa eller arrendera 
mark intill sin tomt. Hen vill göra iordning mer gräsyta för att på så sätt 
möjliggöra att den funktionshindrade sonen kan göra fler aktiviteter hemma. 
Sonen kan inte själv gå iväg till någon kompis eller följa med syskonen och 
spela fotboll. 
 
Området regleras av stadsplan från 1973, där det berörda området är 
markerat som allmän plats, park. Detta omöjliggör ett köp av marken. 
 
Tf Stadsarkitekt påpekar att ett arrende också strider mot stadsplanen och 
hänvisar till möjligheten att söka planbesked. 
 
Mellan tomterna står en risig häck. Tanken är att byta ut denna till ett staket.  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att godkänna 
bilagt arrendeavtal.  

Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson, Kenneth Michaelsson, 
Tommy Andersson, Nicolas Westrup, Magnus Pettersson, Roger Gardell.  
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Yrkanden 
Magnus Pettersson (S) yrkar på att arbetsutskottet avslå ansökan om arrende. 
 
Kenneth Michaelsson (C) yrkar på att arbetsutskottet återremitterar ärendet 
och ger mark- och exploateringsenheten i uppdrag att höra grannarna innan 
arbetsutskottet tar beslut i ärendet.       

Propositionsordning 1 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på om ärendet ska 
avgöras idag eller återremitteras och finner att ärendet ska återremitteras.       

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet och ger mark- och 
exploateringsenheten i uppdrag att höra grannarna innan arbetsutskottet tar 
beslut i ärendet. 
________________ 
Exp: 
Eva Lydin, mark- och exploateringsförvaltningen 
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§ 90 Dnr 2021-000106 057 

Fastställande av upphandlingsdokument avs 
Operationell fullserviceleasing av fordon utan köp 
 

Sammanfattning  
 Upphandlingen avser Ronneby kommuns och de kommunala bolagens 
behov av operationell fullserviceleasing av fordon utan köp. Nuvarande avtal 
upphör att gälla 2021-08-31. Ny avtalstid kommer att gälla fr o m 2021-09-
01 – 2024-08-31med möjlighet till option på 12 plus ytterligare 12 månader.  
Omfattningen för kommunen beräknas till ca 7 500 000 kr per år  

Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att fastställa 
upphandlingsdokument avseende upphandling av Operationell 
fullserviceleasing av fordon utan köp.  

Deltar i debatten 
I debatten deltar Kenneth Michaelsson (C), Bengt Sven Åke Johansson (SD), 
Tommy Andersson (S), Magnus Pettersson (S) och Tommy Andersson (S). 

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott fastställer upphandlingsdokument avseende 
upphandling av Operationell fullserviceleasing av fordon utan köp. 
________________ 
Exp: 
Teo Zickbauer, upphandlingssamordnare  
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§ 91 Dnr 2020-000685 101 

Föreläggande om laglighetsprövning enligt 
kommunallagen - Sune Håkansson 
 

Sammanfattning  
 Kommunfullmäktiges beslut av den 26 november 2020, § 292, Dnr 
2020/499, ”Folkets hus Kallinge, förfrågan om köp av fastighet” har 
överklagats av Sune Håkansson. Överklagandet handläggs av 
Förvaltningsrätten i Växjö, mål nr. 5774-20. 
 
Undertecknad kommunjurist har yttrat sig laglighetsprövningen den 22 
februari 2021.  
 
Yttrandet har lämnats med stöd av p. 1.5 i kommunstyrelsens 
delegationsordning och kommunstyrelsen ska besluta om yttrandet ska 
vidhållas.   

Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsen föreslås fastställa kommunjuristen yttranden den 22 
februari 2021 som har lämnats in till Förvaltningsrätten i Växjö i mål nr. 
5774-20.    

Deltar i debatten 
I debatten deltar Magnus Pettersson (S). 

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fastställa 
kommunjuristen yttranden den 22 februari 2021 som har lämnats in till 
Förvaltningsrätten i Växjö i mål nr. 5774-20. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 92 Dnr 2020-000647 003 

Reglemente för Samverkansnämnden i Blekinge 
 

Sammanfattning  
Bakgrund 
År 2011 övertog kommunerna ansvaret för hemsjukvården och ett stort antal 
hjälpmedel förskrivna enligt Hälso- och sjukvårdslagen gick från 
landstingets ansvar till kommunernas. Det beslöts därför att Blekinges fem 
kommuner och landsting tillsammans skulle tillsätta en gemensam nämnd 
vars ansvar var att besluta om och ansvara för alla hjälpmedel inom hälso- 
och sjukvårdslagen. Undantaget ortopedtekniska- och hörselhjälpmedel. 
Samverkansnämnden bildades och ett avtal och reglemente togs fram. 2016 
reviderades reglementet och uppdraget att inkludera även hjälpmedel enligt 
Socialtjänstlagen lades till. Dock togs aldrig denna revidering för beslut i 
samverkansnämnden och inte heller skickades reglementet eller nytt avtal för 
beslut i någon av alla 6 fullmäktige. Ändringen var alltså aldrig giltig. 
 
Januari 2019 bildades Region Blekinge och ett förslag till nytt reglemente 
togs fram av regionjurist tillsammans med Hjälpmedelscenters 
verksamhetschef och Samverkansnämndens ordförande. Förslaget, som då 
inkluderade hjälpmedel enligt socialtjänstlagen, skickades ut till Blekinge 
äldreförvaltningars förvaltningschefer för synpunkter och tre av dem svarade 
att de inte hade några anmärkningar. Övriga svarade inte. September 2019 
togs ärendet upp för beslut i samverkansnämnden men återremitterades då 
till regionstyrelsen med en anmärkning. Något svar kom aldrig tillbaka från 
regionstyrelsen. Eftersom det enda reglemente och avtal som finns är från 
2011 är det viktigt att nytt reglemente och avtal beslutas. Ursprunget till 
samverkansnämnden och det avtal som slöts är att samordna det 
hjälpmedelsansvar som de fem kommunerna och landstinget hade 
gemensamt, det vill säga hjälpmedel enligt hälso- och sjukvårdslagen.  

 
Socialtjänstlagen ansvarar enbart 5 av 6 huvudmän för och bör därmed inte 
ingå i uppdraget, reglementet och avtalet om inte samtliga huvudmän 
uttryckligen önskar det. I förslaget för det nya reglementet finns därför inte 
hjälpmedel enligt socialtjänstlagen med. I övrigt är det inga skillnader mot det 
förslag som skickades ut till förvaltningscheferna juni 2019. 
 
Det reviderade samverkansavtalet är tänkt att gälla fr o m den 1 april 2021 
under förutsättning att fullmäktige i regionen samt de berörda kommunerna 
har godkänt avtalet genom ett lagakraftvunnet beslut.  
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Bedömning 
Ledningen av Region Blekinges verksamheter utövas av nämnder och 
styrelser med ansvarsfördelning enligt de av regionfullmäktige fastställda 
reglementena. 
 
Regionstyrelsen har uppsiktsplikt över övriga nämnder och styrelser och vakar 
över att Region Blekinge fullgör sina åligganden inom olika verksamheter 
utifrån regionfullmäktiges beslut samt enligt lag och andra författningar. 
Regionstyrelsen utövar även ägarskap för verksamheter i egen regi. Ansvaret 
innebär att styrelsen har ett samordningsansvar för att verksamheter i egen regi 
bedrivs ändamålsenligt och effektivt. 
 
Kommunfullmäktige behöver anta ett reviderat avtal samt reglemente som 
innehåller de nödvändiga ansvarsområdena. 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag till att ingå nytt samverkansavtal och 
reglemente för samverkansnämnden i Blekinge. För reglementet och avtalets 
giltighet förutsätts att samtliga Blekingekommuner och region fattar samma 
beslut. 
 
Avtalet ersätter nuvarande avtal från 1 januari 2011. 

Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Magnus Pettersson (S) 
och Tommy Andersson (S).  

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      V
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Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige ingå nytt samverkansavtal och reglemente för 
samverkansnämnden i Blekinge. För reglementet och avtalets giltighet 
förutsätts att samtliga Blekingekommuner och region fattar samma beslut. 
 
Avtalet ersätter nuvarande avtal från 1 januari 2011 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 93 Dnr 2020-000611 011 

Förlängning av Funktionshinderpolitiskt program 
Ronneby kommun 
 

Sammanfattning  
Ronneby kommuns funktionhinderpolitiska program har utarbetats med 
avsikt att skapa en struktur för uppfyllandet av såväl nationellt mål och 
inriktning för funktionshinderspolitiken som FN:s konvention om rättigheter 
för personer med funktionsnedsättning. Funktionshinderpolitiskt program för 
Ronneby kommun antogs av kommunfullmäktige 2015-10-29. Under 2019 
tog kommunfullmäktige beslut om att förlänga programmet till 2020-12-31 
(2019-01-31§37). 
 
Efter ett beslut av Koncernchefsgruppen 2020-02-21 har Strategisk 
utvecklingsenhet påbörjat ett uppdrag med att ta fram ett styrdokument för 
hållbarhet. Inriktningen är frågor som rör social hållbarhet och männskliga 
rättigheter blir en del av detta styrdokument. Förslaget är därmed 
styrdokument för hållbarhet ersätter det funktionshinderpolitiska 
programmet. Tidsplanen för uppdraget med att ta fram ett styrdokument för 
hållbarhet har förlängts till och med 2021 på grund av arbete med covid-19. 
Utifrån det föreslås det Funktionshinderpolitiska programmet förlängas till 
och med 2021.   

Bedömning 
 Det finns ett behov av att anpassa och revidera det funktionhinderpolitiska 
programmet efter nuvarande nationella inriktningar samt Ronneby kommuns 
nuvarande behov och organisation. Den nationella funktionshinderpolitiken 
tar sin utgångspunkt i Sveriges internationella åtaganden om mänskliga 
rättigheter. Ronneby kommun strategiska målområden from 2021 lyfter fram 
mänskliga rättigheter och ickediskriminering, vilket gör att frågorna kan och 
bör integreras i verksamheternas ordinarie leding och styrning. 
 
Syftet med uppdraget som beskrivs ovan är att ta fram ett 
kommunövergripande styrdokument för hållbarhet. Frågor som rör 
mänskliga rättigheter ligger i den sociala aspekten av hållbarhetsbegreppets 
tre delar (ekologisk, social och ekonomisk hållbarhet). Målet med 
styrdokumentet är att få ett samlat hållbarhetsarbete i kommunkoncernen och 
uppnå synergier mellan de tre hållbarhetsdimensionerna. Under pågående 
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process med att ta fram ett styrdokument för hållbarhet bör 
Funktionshinderpolitiskt program Ronneby kommun förlängas ett år.  

Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att förlänga Funktionshinderpolitiskt program Ronneby 
kommun till och med 2021.  

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att förlänga Funktionshinderpolitiskt program Ronneby 
kommun till och med 2021. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 94 Dnr 2021-000104 220 

Hållbar byggnation i Blekinge - en praktisk manual 
 

Sammanfattning  
År 2011 antogs ”Generellt kvalitetsprogram för planering och byggande i 
Ronneby kommun - Hållbar utveckling inspirerad av Cradle to Cradle®” av 
Kommunfullmäktige. 

 
Det generella programmet följs upp inför respektive 
nybyggnads/renoveringsprojekt genom att kommunen tillsammans med 
aktuella byggherrar tar fram ett mer detaljerat kvalitetsprogram med mätbara 
mål, ett projektspecifikt kvalitetsprogram. 

  
Genom projektet ”Energisamverkan Blekinge” har en hållbar byggmanual 
tagits fram i samverkan mellan kommunerna, kommunala byggbolag och 
Region Blekinge. Manualen är tänkt att användas som ett praktiskt 
arbetsverktyg för projektledare, beställarorganisation med flera för att ta 
fram projektspecifika kvalitetsprogram för hållbarhetsfrågor i respektive 
byggprojekt. 

 
Manualen ska även bidra till ökad kunskap om vad hållbart byggande 
innebär, både hos beställare och hos entreprenörer. Via manualen kan 
offentliga aktörer tillsammans arbeta för mer energieffektiva och hållbara 
byggnader i länet. För att uppnå ett samarbete om hållbart byggande i länet 
behöver kommuner/ kommunala bolag/regionen ta ett politiskt beslut om att 
de ska arbeta enligt manualen. Manualen i sig ska vara ett arbetsdokument 
som uppdateras kontinuerligt.      

Bedömning 
År 2011 antogs ”Generellt kvalitetsprogram för planering och byggande i 
Ronneby kommun - Hållbar utveckling inspirerad av Cradle to Cradle®” av 
Kommunfullmäktige. 
 
Kvalitetsprogrammet ska användas som ett verktyg för att säkerställa att 
antagna miljö- och folkhälsomål och andra kvalitetsmål implementeras och 
genomförs i planering, exploatering och renovering av den byggda miljön i 
Ronneby kommun. Det generella programmet följs upp inför respektive 
nybyggnads/renoveringsprojekt genom att kommunen tillsammans med 
aktuella byggherrar tar fram ett mer detaljerat kvalitetsprogram med mätbara 
mål, ett projektspecifikt kvalitetsprogram. 
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Sedan 2011 har det generella kvalitetsprogrammet för Ronneby används vid 
nybyggnation och renoveringar och en Cradle to Cradle manual har tagits 
fram som ett praktiskt verktyg för att omsätta fokusområdena i 
kvalitetsprogrammet till aktiviteter och mätbara mål. 
 
Då Ronneby kommun delade med sig av sina erfarenheter av att arbeta med 
en Cradle to Cradle®-manual för byggnation i projektet Energisamverkan 
Blekinge var det flera kommuner/kommunala bostadsbolag i länet som 
framförde att man borde ha en gemensam manual för hållbart byggande i 
Blekinge. Ett gemensamt synsätt på hur man kan arbeta med 
hållbarhetsaspekter inom byggnation skulle underlätta både för oss och för 
de entreprenörer som vi samverkar med. Energisamverkan Blekinge startade 
därför upp en arbetsgrupp som fick i uppdrag att ta fram ett förslag till 
regional manual för hållbart byggande. 
 
De projektspecifika kvalitetsprogrammen lägger fast ambitionsnivån för 
aspekter som inte kan eller bör regleras i detaljplan. De ska vara länken 
mellan detaljplan, markanvisning, bygglov och köpeavtal och utgöra basen 
för dialog med berörda byggherrar.  
 
Genom projektet ”Energisamverkan Blekinge” har en hållbar byggmanual 
tagits fram av i samverkan mellan kommunerna, kommunala byggbolag och 
Region Blekinge. Manualen är tänkt att användas som ett praktiskt 
arbetsverktyg för projektledare, beställare, byggherre, arkitekter och 
entreprenörer. I samband med olika byggprojekt inriktade på nyproduktion 
eller ombyggnation/renovering ska manualen användas som ett underlag för 
att ta fram projektspecifika kvalitetsprogram för hållbarhetsfrågor i 
respektive byggprojekt.  

 
Manualen ska även bidra till ökad kunskap om vad hållbart byggande 
innebär, både hos beställare och hos entreprenörer. Via manualen kan 
offentliga aktörer tillsammans arbeta för mer energieffektiva och hållbara 
byggnader i länet. 
 
För att uppnå ett samarbete om hållbart byggande i länet behöver 
kommuner/kommunala bolag/regionen ta ett politiskt beslut om att de ska 
arbeta enligt manualen. Manualen i sig ska vara ett arbetsdokument som 
uppdateras kontinuerligt. Olofströms kommun har varit först ut med att anta 
manualen på politisk nivå. 

 
Genom en gemensam manual kan vi i Blekinge sätta en gemensam standard 
för vårt arbete och höja kunskapsnivån om hållbart byggande.      
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Förslag till beslut 
Miljö- och energirådet föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att Ronneby kommun 
arbetar enligt manualen ”Hållbar byggnation i Blekinge - en praktisk 
manual”.      

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att Ronneby kommun arbetar enligt manualen ”Hållbar 
byggnation i Blekinge - en praktisk manual”. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 95 Dnr 2020-000671 229 

Remiss: Förslag till Boverkets föreskrifter om 
klimatdeklaration för byggnader 
 

Sammanfattning  
 Syftet med klimatdeklarationer är att minska klimatpåverkan vid uppförande 
av byggnader. Boverkets förslag till föreskrifter om klimatdeklaration för 
byggnader i denna remiss har sin grund i ett förslag till ny lag om 
klimatdeklaration för byggnader och ett förslag till ny förordning om 
klimatdeklaration för byggnader. Vidare föreslås ändringar i plan- och 
bygglagen (2010:900), PBL.  
 
I förslaget för remissvar ställer sig Ronneby kommun i sak positiv till 
innehållet i förordningen. Ronneby kommun ser positivt på att det tas fram 
en öppen nationell databas med generiska klimatdata. Ronneby kommun är 
dock fortsatt tveksam till vissa delar och saknar sedan tidigare en 
konsekvensanalys av hur de ytterligare kraven på redovisning kan påverka 
byggandet och byggandets sammantagna kostnader.  
 
Ronneby kommun finner det även önskvärt om hänsyn tas till kemiskt 
innehåll i byggmaterialet med avseende på risk för hälsa och miljö. Ronneby 
kommun ser vidare att det är av högsta vikt att Boverket som myndighet får 
resurser för vägledning, riktlinjer och rådgivning till kommunerna. 
  

Bedömning 
 Bakgrund 
Syftet med klimatdeklarationer är att minska klimatpåverkan vid uppförande 
av byggnader. Krav på klimatdeklaration planeras att införas genom lag, 
förordning och myndighetsföreskrift. 
 
Boverkets föreskrifter föreslås träda i kraft den 1 januari 2022, samtidigt som 
lag och förordning om klimatdeklaration för byggnader planeras att träda i 
kraft. I promemorian har under våren 2020 lämnats förslag till ny lag och 
förordning om klimatdeklaration för byggnader, samt fanns där även ett 
förslag till ändring av plan- och bygglagen. 
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Synpunkter på remissen lämnas senast den 12 mars 2021. 
 

Förslag på remissvar 
 
Ronneby kommun ställer sig i sak positiv till innehållet i förordningen. 
  
Ronneby kommun ser positivt på att det tas fram en öppen nationell databas 
med generiska klimatdata som ger möjlighet att hämta data till andra 
dokumentationssystem och loggböcker för byggnader.  
 
Ronneby kommun är dock fortsatt tveksam till vissa delar och saknar sedan 
tidigare en konsekvensanalys av hur de ytterligare kraven på redovisning kan 
påverka byggandet och byggandets sammantagna kostnader, både vad gäller 
produktion och kostnadsnivåer för slutanvändare, men även vad gäller 
uppföljning av till exempel transporter – skillnader vid tekniskt samråd och 
slutbesked. 
 
Ronneby kommun finner det även önskvärt om hänsyn tas till kemiskt 
innehåll i byggmaterialet med avseende på risk för hälsa och miljö. 
Byggprodukter som både leder till minskad klimatpåverkan och som är 
hälsosamma för människa och miljö borde gynnas för en hållbar framtid som 
möjliggör en cirkulär ekonomi. 
    
Ronneby kommun ser vidare att det är av högsta vikt att Boverket som 
myndighet får resurser för vägledning, riktlinjer och rådgivning till 
kommunerna.  

Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås att besluta att anta ovanstående 
förslag till remissvar som yttrande från Ronneby kommun.   

Deltar i debatten 
I debatten deltar Tommy Andersson (S).  
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Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott antar ovanstående förslag till remissvar 
som yttrande från Ronneby kommun. 
________________ 
Exp: 
Martina Adelholm, strategiska utvecklingsenheten  
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§ 96 Dnr 2021-000134 214 

Uppdatering av åtgärds- och prioriteringsplan för 
bearbetning av detaljplaner i kustzonen 
 

Sammanfattning  
I samband med att Ronneby 2035- förslag till översiktsplan för Ronneby 
kommun antogs fick miljö- och byggnadsförvaltningen ett särskilt uppdrag 
att upprätta en åtgärds- och prioriteringsplan för bearbetning av detaljplaner i 
kustzonen (MBN 2018/218). Planen bedöms idag ofullständig då den inte i 
tillräcklig grad analyserar förutsättningarna för planläggning. Att skapa ett 
uppdaterat dokument bedöms därför angeläget för att titta på vilka hinder 
och möjligheter som finns i områdena, samt analysera rimligheten att gå 
vidare med uppdatering av detaljplaner i kustzonen.       

Bedömning 
Bakgrunden till den befintliga åtgärds- och prioriteringsplanen var att det 
finns ett flertal äldre detaljplaner i kustzonen vars planbestämmelser inte 
bedömdes motsvara dagens behov av bebyggelse och en uppdatering av 
detaljplanerna bedömdes därför aktuell. Det var ett komplext arbete med 
många parametrar att väga samman, så som översiktsplanens intensioner, 
kustbebyggelsens befintliga karaktär och stigande havsnivåer. 

 
Idag upplever förvaltningen att dokumentet utgör en grund för arbetet att 
prioritera uppdatering av detaljplaner i kustzonen. Däremot har det uppstått 
problem då förutsättningarna för att kunna uppdatera detaljplaner bedöms 
inte ha varit tillräckligt utredda i den tidigare åtgärds- och 
prioriteringsplanen. Under de år som gått sedan dokumentet skrevs har vi 
även fått nya lärdomar och kraven på detaljplaner har blivit hårdare. Nyligen 
har ett planuppdrag i Sörkåsa (diarienummer MBN 2020/247) dragits 
tillbaka av Miljö- och byggnadsnämnden då förutsättningarna på platsen, 
med bland annat risk för översvämning, var sådana att nämnden bedömde att 
det inte var rimligt att uppdatera detaljplanen. För att undvika att liknande 
sker i framtiden föreslår förvaltningen en uppdatering av den tidigare 
åtgärds- och prioriteringsplanen. I arbetet ska förvaltningen titta djupare på 
förutsättningarna för respektive plats och analysera möjligheterna att 
uppdatera detaljplanerna. Det handlar exempelvis om att titta på vem som 
står för kostnaden för planarbetet, risk för översvämning, insatstider för 
räddningstjänst, väghållningsansvar och utbyggnad av infrastruktur såsom 
gatunät samt vatten och avlopp.  
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I samband med arbetet kan det bli aktuellt att justera avgränsningen för vilka 
planer som analyseras och då eventuellt inrymma fler detaljplaner i 
kustzonen. Det handlar om områden där bygglovsenheten har upplevt att 
uppdatering av gällande detaljplaner hade varit positivt för att möjliggöra 
ökad bostadsbebyggelse.  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen besluta att ge 
planenheten, Enheten för strategisk samhällsutveckling, i uppdrag att 
upprätta en uppdatering av Åtgärds- och prioriteringsplanen för bearbetning 
av detaljplaner i kustzonen. 

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att ge enheten 
för strategisk samhällsutveckling, i uppdrag att upprätta en uppdatering av 
Åtgärds- och prioriteringsplanen för bearbetning av detaljplaner i kustzonen. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 97 Dnr 2020-000541 312 

Fördjupad översiktsplan för Karlshamnsvägen och 
Västra Industrigatan  
 

Sammanfattning  
Skrivelsen har sin bakgrund i Protokollsutdrag 20200219 § 53 gällande delen 
Behov av en fördjupad översiktsplan av området kring Karlshamnsvägen och 
Västra Industrigatan från Miljö och Byggnadsnämnden i februari 2020. Där 
Miljö- och byggnadsnämnden beslutar att överlämna följande skrivelse till 
kommunstyrelsen: Miljö- och byggnadsnämnden ser ett behov av en 
fördjupad översiktsplan av området kring Karlshamnsvägen och Västra 
Industrigatan. I nuläget sker en snabb utveckling av området som 
huvudsakligen utgörs av handel. Miljö- och byggnadsnämnden begärde i 
skrivelsen att kommunstyrelsen ger den strategiska utvecklingsenheten i 
uppdrag att initiera arbetet med en fördjupad översiktsplan, uppdraget bör 
prioriteras.  
 
Strategisk utvecklingsenhet med ansvar för den översiktliga planeringen 
ställde sig positiv till att initiera ett sådant arbete och skrev en skrivelse med 
önskan om beslut för att påbörja ett arbete med en fördjupad översiktsplan. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterade ärendet till strategisk 
utvecklingsenhet som nu besvarar frågan från Kommunstyrelsens 
arbetsutskott och åter önskar få beslut från KS gällande behov av fördjupad 
översiktsplan för Karlshamnsvägen/Västra Industrigatan.  

Bedömning 
Strategiska utvecklingsenheten ser, precis som Miljö-och byggnadsnämnden, 
ett behov av en fördjupad översiktsplan gällande området kring 
Karlshamnsvägen och Västra Industrigatan med angränsande strukturer. I 
nuläget sker en snabb utveckling av området och för att få ett helhetsgrepp 
om områdets position som entré till staden och dess förhållande till 
omgivande markanvändningen och fysiska strukturer, vore det lämpligt att 
Ronneby kommun tar fram en fördjupad översiktsplan för angivet område, 
som grund för vidare strategiska beslut utifrån hela kommunens utveckling.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremittera ärendet med följande 
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frågeställning: Vad händer i det fall någon önskar exploatera/utveckla en 
tomt och en utredning om en fördjupad översiktsplan redan är ingång? 
   
Bedömningen och svaret är att arbetet med pågående detaljplaner, eventuellt 
behov av nya detaljplaner och bygglov i närtid inte påverkas av ett påbörjat 
arbete med en fördjupad översiktsplan. Den fördjupade översiktsplanen får ta 
hänsyn till pågående detaljplaner och bygglov samt ta hänsyn till områdets 
behov av utveckling i närtid, samtidigt som arbetet med en fördjupade 
översiktsplan skall resultera i en strategisk plan för hur områdets ska 
utvecklas utifrån ett helhetsperspektiv kopplat till hela kommunens 
utveckling.  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 
att ge strategisk utvecklingsenheten i uppdrag att påbörja arbetet med en 
fördjupad översiktsplan för området Karlshamnsvägen och Västra 
Industrigatan.  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlägger ärendet.  
________________ 
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§ 98 Dnr 2021-000091 101 

Information nämndernas rapportering av internkontroll 
2020 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlägger ärendet.  
________________ 
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§ 99 Dnr 2020-000591 287 

Ombyggnation Saxemaraskolans kök 
 

Sammanfattning  
 Kommunledningsförvaltningen genom Mark- och Exploatering upphandlar 
entreprenör genom en totalentreprenad för Om- och tillbyggnad av storkök, 
Saxemaraskolan. Köket är i dagsläget ett mottagningskök som efter 
ombyggnationen klassas som tillagningskök med en kapacitet att servera ca 
150 måltider.   

Bedömning 
 Framtagning av förfrågningsunderlag har utförts tillsammans med konsulter. 
Samverkan med både verksamhet och fackliga representanter har genomförts 
och godkänts. Tidsplanen för ombyggnationen är att påbörja rivning av 
köket vecka 24 2021. Under ombyggnationen kommer värmevagnar med 
måltider att serveras till matsalen för att inte störa den dagliga verksamheten 
för såväl personal som elever. Ombyggnationen beräknas vara färdigställd 
under december 2021. Kökspersonal kommer få två tillfällen för utbildning 
av den nya köksutrustningen för att kunna starta upp köket för daglig 
verksamhet 
VT-2022.   

Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att fastställa de 
administrativa föreskrifterna avseende upphandling av Om- och tillbyggnad 
av storkök, Saxemaraskolan med Totalentreprenad och därmed godkänna 
start för upphandling.  

Deltar i debatten 
I debatten deltar Kenneth Michaelsson (C), Tommy Andersson (S) och 
Bengt Sven Åke Johansson (SD).  

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott fastställer de administrativa föreskrifterna 
avseende upphandling av Om- och tillbyggnad av storkök, Saxemaraskolan 
med Totalentreprenad och därmed godkänna start för upphandling. 
________________ 
Exp: 
Mark- och exploateringsenheten  
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§ 100 Dnr 2021-000126 050 

Stensättningsentreprenad 
 

Sammanfattning  
 Upphandlingen avser kommunens behov av stenbeläggningar. Idag finns 
inget avtal utan man får nyttja detta via markarbeten. Ny avtalstid kommer 
att gälla fr o m 2021-04-26 – 2023-04-25 med möjlighet till 12 plus 12 
månaders option.  

Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att fastställa 
upphandlingsunderlaget avseende upphandling av Stensättningsentreprenad.  

Deltar i debatten 
I debatten deltar Nicolas Westrup (SD).  

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott fastställer upphandlingsunderlaget 
avseende upphandling av Stensättningsentreprenad. 
________________ 
Exp: 
Mark- och exploateringsenheten, Daniel Camenell  
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§ 101 Dnr 2021-000113 179 

Taxabestämmelser för tillsyns- och tillståndstaxor 
enligt LSO och LBE, Räddningstjänsten Östra Blekinge 
 

Sammanfattning  
Räddningsförbundet Östra Blekinge inkommer med ny taxabestämmelse 
med avgift avseende taxor för tillsyn och tillstånd enligt LSO och LBE. 
Taxorna är uppräknade enligt index för 2021 och gäller från och med 1/3. 
Direktionen har beslutat uppräkning enligt delegation från respektive 
kommunfullmäktige  
. 
Ärendet skickas som anmälningsärende till kommunfullmäktige i respektive 
kommun. 

Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Bengt Sven Åke 
Johansson (SD), Nicolas Westrup (SD) och Kenneth Michaelsson (C). 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att notera ärendet till protokollet. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 102 Dnr 2020-000079 192 

Besvarande av motion från Vänsterpartiet i Ronneby 
om att öka trivseln och skapa möjligheter till flexibla 
arbetsplatser inuti Stadshuset  
 

Sammanfattning  
 Peter Bowin (V) och Omid Hassib (V) har lämnat en motion om öka trivseln 
och skapa möjligheter för flexibla arbetsplatser inuti Stadshuset. Man pekar 
på möjligheten att använda de innegårdar som finns i Stadshuset.   

Bedömning 
 Vänsterpartiet skriver i sin motion att Stadshusets innergårdar inte gör 
någon nytta och efterfrågar ett sätt att med enkla medel göra de mer trevliga 
och tillgängliga för tillfälligt arbete eller andra aktiviteter. 
 
Mark- och exploateringsenheten ser positivt på att denna fråga lyfts och 
håller med om att innergårdarna kan bli mer tilltalande för användning och 
nyttjas bättre än i dagsläget. År 2017 lyftes även denna fråga av 
Socialförvaltningens samverkansgrupp till dåvarande fastighetschef som 
skulle ta upp frågan om eventuell uppfräschning för ett inriktningsbeslut, 
men det är oklart huruvida det gjordes. 
 
Precis som Vänsterpartiet nämner så finns olika förslag på sätt att utnyttja 
innergårdarna. Att nyttja innergårdarna för mötesrum och för grupparbeten, 
som skrivs i motionen, skulle frigöra yta inne i Stadshuset. Förslaget är 
mindre lämpligt med tanke på att det inte finns möjlighet till ostörda samtal 
då ett stort antal kontorsfönster vetter och har överhörning mot 
innergårdarna. Dessutom kan högljudda samtal och diskussioner från 
innergården störa de som arbetar inne i kontoren.  
 
Att kunna nyttja innergårdarna året runt ses som mindre realistiskt då 
åtgärder för att väderskydda och värma upp denna stora yta är mycket 
kostsamt och dessutom riskerar det att ge väldigt hög värme den varmare 
årstiden.  
 
Att fräscha upp dem för att vara en utemiljö som inbjuder medarbetarna i 
Stadshuset till att komma ut i friska luften ställer Mark- och 
exploateringsenheten sig mycket positiv till. Med enkla medel och åtgärder 
kan man skapa en vacker och inbjudande parkmiljö som kan nyttjas för både 
rast och friskvårdsaktiviteter av stillsammare slag samt vid behov som 
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tillfällig, spontan arbetsplats under sommarhalvåret.  
Mark- och exploateringsenheten anser att denna fråga bör utredas vidare hos 
Teknik- Fritid och Kulturförvaltningen.  

Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen att 
besluta föreslå Kommunfullmäktige 
 
att ge Teknik- Fritid- och Kulturnämnden uppdrag att se över uppfräschning 
av innergårdarna i Stadshuset samt att anse motionen besvarad med 
ovanstående.  

Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M).  

Yrkanden 
Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att återremittera ärendet och att 
ett nytt svar som enbart berör motionen tas fram.      

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet för ett nytt svar som 
enbart rör motionen tas fram.  
________________ 
Exp: 
Hanna Bodesund, lokalstrateg  
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§ 103 Dnr 2020-000660 192 

Besvarande av motion från Sune Håkansson (RP) 
angående beslutsgång vid investeringar inom 
kommunkoncernen 
 

Sammanfattning  
I sin motion skriver Sune Håkansson att ”Investeringar medför vanligen att 
ekonomin påverkas under en längre tid. Enligt min mening händer det alltför 
ofta att beslutsunderlaget är undermåligt. Det har inte gjorts försök att 
uppskatta de långsiktiga ekonomiska konsekvenserna.”   
 
I motionen lämnas tre exempel: investeringen i bredband, direktiv om att 
bygga lägenheter i de mindre tätorterna och förekommande generella 
investeringsanslag till förvaltningar. 
 
Motionären föreslår: 

• Att investeringsbeslut ska föregås av en beräkning av de framtida 
kostnaderna och 

• Att tilldelning av generell investeringspott till nämnder inte skall få 
finnas.   

Bedömning 
I Ronneby kommuns Riktlinjer för god ekonomisk hushållning anges: ”Varje 
äskande som föreslås, både drift, investerings- och exploateringsäskanden, 
ska innehålla en behovsbeskrivning, möjliga och lämpliga 
handlingsalternativ med 
konsekvensbeskrivningar, en ekonomisk kalkyl för varje handlingsalternativ, 
samt förslag till finansiering av driftkostnaderna”. Riktlinjerna gäller så långt 
det är tillämpligt hela kommunkoncernen. 
 
I Investeringspolicy för Ronneby kommun framgår mer detaljerat vad som 
ska framgå i underlagen. Det hänvisas även till befintliga mallar tillgängliga 
på kommunens intranät som kan användas för att beslutsunderlagen ska bli 
så kompletta som möjligt. Investeringspolicyn omfattar Ronneby kommun. 
 

V
is

m
a 

A
dd

o 
ID

-n
um

m
er

 : 
f3

70
3e

fb
-f

01
b-

4b
29

-a
36

1-
33

16
bb

17
90

7f



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
42(59) 

2021-03-08  
 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Motionärens förslag om att investeringsbeslut ska föregås av en beräkning av 
de framtida kostnaderna ligger helt i linje med av kommunen antagna 
Riktlinjer för god ekonomisk hushållning och Investeringspolicy för 
Ronneby kommun. 
 
Ett av motionärens exempel där beslutsunderlaget anses undermåligt, 
investering i bredband, har tillkommit genom politiska initiativ i kommunen 
och är därför inte berett av bolaget. Bolaget har till uppdragsgivaren 
kommunen återkopplat att delar av investeringen inte är försvarbar ur 
företagsekonomiskt perspektiv. Kommunen har gett bolaget besked om att 
man kommer att säkerställa finansieringen av bolaget. Från kommunens sida 
antas den framtida samhällsnyttan överstiga de faktiska kostnaderna för 
bolaget, vilket gör att kommunen är beredd att betala för den del som inte är 
företagsekonomiskt försvarbar.  
 
I de ursprungliga underlagen till beslut att ge uppdrag att investera i 
bredband kunde en totalkalkyl på lång sikt innefattande även samhällsnyttan 
samt en plan för framtida finansiering redovisats. 
 
Exemplet med att bygga lägenheter i de mindre tätorterna, där underlaget för 
beslut om uppdraget anses undermåligt, har tillkommit genom politiskt 
initiativ och är inte berett av bolaget. Om bolaget ser svårigheter att kunna 
genomföra uppdraget ur företagsekonomiskt eller annat perspektiv förväntas 
bolaget återkomma med problemställning samt lösningsförslag för 
kommunfullmäktige att ta ställning till.  
 
När det gäller exemplet med generella investeringsanslag så är tanken med 
att facknämnderna som är närmast verksamheten får ansvar för 
investeringsbesluten, att de investeringar som bedöms som mest nödvändiga 
ur verksamhetssynpunkt prioriteras. Detaljstyrning från kommunfullmäktige 
kan leda till suboptimering, fördyring och att verksamhetens främsta behov 
inte tillgodoses på ett bra sätt. En investering kan ha ett starkt samband med 
annan investering och utan detaljkunskap eller hänsyn till förändrade 
förutsättningar kan investeringsbeslut prioriteras fel.  
 
För att få en smidighet när det gäller beslut om mindre investeringar, där 
man tar hänsyn till förändrade behov och ändrade förutsättningar, är 
bedömningen att beslutsnivån bör vara nämndnivå, inte 
kommunfullmäktigenivå. Inför varje investeringsbeslut bör nämnden dock 
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kräva tillräckliga beslutsunderlag, på samma sätt som beskrivs i 
Investeringspolicy för Ronneby kommun.   

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen konstaterar att nuvarande styrande dokument redan 
föreskriver att efterfrågade ekonomiska beräkningar ska finnas med i 
beslutsunderlag. Beslutande nivå har möjlighet att begära komplettering om 
underlag anses bristfälligt, innan beslut fattas. 
 
Kommunstyrelsen anser att kommunfullmäktige har rätt att delegera 
beslutsrätten för generella investeringsanslag till facknämnderna. 
 
Kommunstyrelsen anser härmed motionen besvarad.  

Deltar i debatten 
I debatten deltar Tommy Andersson (S) och Magnus Pettersson (S).  

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
Kommunstyrelsen konstaterar att nuvarande styrande dokument redan 
föreskriver att efterfrågade ekonomiska beräkningar ska finnas med i 
beslutsunderlag. Beslutande nivå har möjlighet att begära komplettering om 
underlag anses bristfälligt, innan beslut fattas. 
 
Kommunstyrelsen anser att kommunfullmäktige har rätt att delegera 
beslutsrätten för generella investeringsanslag till facknämnderna. 
 
Kommunstyrelsen anser härmed motionen besvarad. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 104 Dnr 2020-000433 192 

Besvarande av motion från Nicolas Westrup (SD) och 
Carina Aulin (SD) om språktester inom vård och 
omsorg 
 

Sammanfattning  
Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2021-12-16 
Motionens förslag lyder: Att Kommunledningsförvaltningen tillsammans med 
utbildningsförvaltningen samt vård och omsorgsförvaltningen tar fram en 
lämplig modell om hur språktester kan införas i ordinarie rekryteringsprocesser 
vid nyanställning inom vård och omsorg.  

Vård och omsorgssektorn har en stor utmaning när det gäller att rekrytera 
personal. Andelen äldre kommer i framtiden att öka och utmaningarna blir 
att hitta bra former för vård och omsorg för äldre. Därför är det särskilt 
viktigt att rekrytera och behålla personal som har utbildning och kunskaper 
om vad som krävs för att kunna göra ett bra arbete. Språkkunskaper är en 
grundförutsättning för att arbeta inom de flesta yrken. Speciellt viktigt när 
man arbetar med människor, och framför allt med barn och gamla. Kraven 
på dokumentation är också större idag än tidigare. Det är också av yttersta 
vikt att personalen har kunskaper och rätt inställning till sitt arbete med 
människor. Språkkunskaper innefattar inte bara att individen har ett annat 
modersmål än svenska, det kan också inbegripa dyslexi och läs- och 
skrivsvårigheter, hos personer som arbetar i vård och omsorg. Det är ett 
handikapp som kan göra att individen behöver stöd när dokumentation krävs. 
Att vara språkkunnig i samhället i dag är en merit. Att dessutom vara 
flerspråkig är en maktfaktor. Vi lever i dag i ett samhälle med människor 
med olika språk och olika kulturer. Därför ska vård och omsorgssektorn ta 
vara på den kunskap som redan finns och bygga vidare på den. I framtiden 
kommer våra nya medborgare som inte har svenska som modersmål, att vara 
en del av de som söker vård och omsorg. Det innebär en utmaning för 
verksamheter inom vård- och omsorg när det gäller behov av flerspråkighet. 
Människor som drabbas av demenssjukdom, glömmer oftast det språk som 
de förvärvat senare i livet och återgår till sitt modersmål. Då behövs 
flerspråkig personal som kan arbeta med dessa människor. Det är därför 
särskilt viktigt att utbilda och behålla den personal som är flerspråkig och 
arbetar i vård och omsorg. 
 
 Alla yrken och arbetsplatser har sina olika språk och sin egen språkkultur. Den 
styrs av kunskaper, traditioner och ständiga val- både medvetna och omedvetna. 
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På många arbetsplatser utvecklas också jargonger som fungerar kollegor 
emellan, men inte alls passar i möten med till exempel vård- och omsorgstagare 
och anhöriga. För att kunna bedöma vilket språkbruk som passar måste den som 
skriver och talar inte bara kunna orden, utan också veta hur orden och uttrycken 
används i olika sociala sammanhang. I omsorgsyrken finns ett grundläggande 
behov av det som kallas ”hjärtats språk”. Hjärtats språk innehåller särskilda ljud 
och tonfall, kroppsspråk, åtbörder, fysisk beröring och ett mjukt handlag. I 
grunden kan hjärtats språk förstås av alla människor. Hjärtats språk kan inte 
ersättas av något annat språk, och dess betydelse minskar inte i en professionell 
verksamhet. Språket är en del av individens integritet och identitet. Den formas, 
förändras och omformas när vi samspelar med andra, och det sker i huvudsak 
via språket. Vår självbild påverkas också av hur vi blir bemötta av omgivningen. 
Och det gäller i än högre grad den som är beroende av att kommunicera på ett 
språk som hen inte behärskar så väl. Det är dessutom lätt hänt att omgivningen 
tolkar bristande språkkunskaper som att personen har brister i sin kunskap och 
kompetens också inom andra områden. Kraven på vilken språkig nivå som krävs 
för att arbeta inom vård- och omsorg måste vara kontextbaserat. När personer 
ska rekryteras till arbete inom vård- och omsorg krävs en helhetsbedömning av 
vilken kompetens vi efterfrågar och om personens kompetens överensstämmer 
med våra krav. Kravprofil för det arbete personen söker ska finnas med i 
rekryteringen, och den omfattar inte bara språket utan också vilken lämplighet 
personen har för att arbeta med människor. Den fallenheten har inte alla, och 
därför kan personen behöva en introduktionstid för att både själv få känna efter 
och även att arbetsgivaren får en bild av personens kompetens för jobbet. Inom 
vård och omsorg arbetar många kommuner nu med att utbilda och tillsätta 
språkombud och språkstödjare för att få språkutvecklande arbetsplatser. 
Konceptet språkombud ägs av föreningen Vård- och omsorgscollege. Konceptet 
vilar på tio års erfarenhet av arbete med språkutvecklande arbetsplatser och 
språkombud, framför allt inom kommunal äldreomsorg. Den bygger på 
forskning, kunskap och erfarenheter från ett flertal projekt med fokus på 
arbetsplatslärande och språkutveckling för medarbetare som behöver stärka sin 
yrkeskompetens och förbättra sin svenska. Metoderna bygger på insikter som är 
etablerade inom språkforskningen, och de har utvecklats i samarbete mellan 
chefer, anställda, lärare och forskare  

Kort beskrivet innebär det att det finns språkombud som utbildas 1 termin på 
Vård- och omsorgscollege, för att sen inom sin verksamhet utbilda språkstödjare 
som är personal men har en extra uppgift att vara språkstödjare. Man kan säga 
att det är en form av utveckling och specialisering för den individen. Svaret på 
frågan kring språktester är att det krävs väldigt mycket tid och kompetens för att 
utveckla ett test som kan vara effektfullt. Att gör ett test är tidskrävande, kräver 
någon som kan ta fram ett test, utforma vad som ska identifieras och bedömas. 
Vem som ska göra bedömningen är en stor fråga eftersom det innebär ett stort 
ansvar att göra det. Ju högre konsekvenserna blir av ett beslut, desto viktigare är 
det att bedömningen är säker. Alla tester har sina begränsningar, och det finns 
ingen enkel lösning i den metoden. Det är dessutom väldigt kontraproduktivt att 
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endast bedöma en person på vilken språknivå individen ligger på. Det är så 
mycket mera som måste finnas med när du bestämmer om individen ska få 
arbete eller inte inom vård och omsorg. Vi ställer oss negativa till att hantera 
någon form av språktester inom Vård- 

och omsorgsförvaltningen. Vi kommer att ta del av de pengar som staten avsatt 
för kompetensutveckling inom vårdsektorn, till att utbilda språkombud och 
tillsätta språkstödjare inom vår verksamhet. När vi anställer individer som ska 
arbeta med våra äldre, görs en första bedömning utifrån skriftlig dokumentation 
om utbildning och erfarenhet. En bedömning görs också om lämplighet utifrån 
en introduktionsperiod. När vi har språkstödjare på plats kommer det att bli en 
högre kvalitet i verksamheten och vi får språkutvecklande arbetsplatser. Detta 
kommer vi att kommunicera ut, för att bli en attraktiv arbetsgivare som ser till 
både personalens och vårdtagarnas bästa. 

 
Vård- och omsorgsförvaltningen i Ronneby Kommun, kommer inte att ta 
fram och utforma några språktester i rekryteringsprocessen. I 
rekryteringsprocessen av ny personal görs en bedömning utifrån intyg och 
betyg samt under en introduktionstid för att säkra lämpligheten. 
Förvaltningen kommer att utbilda språkombud för att de i sin tur ska utbilda 
och stödja språkstödjare på arbetsplatserna. Språkombud och språkstödjare 
är personal som arbetar inom förvaltningen. Språkstödjare är 
undersköterskor som arbetar i verksamheten och som utifrån sin roll som 
språkstödjare ska arbeta för att få en språkutvecklande arbetsplats, något som 
gynnar alla. Detta gör att de som redan i dag arbetar i verksamheten och 
behöver språkstöd, kommer att få det och nyrekryterad personal har 
möjligheter att få fortsätta arbeta med det språkstöd som finns i det direkta 
arbetet med äldre. 
Referenser: Muntligt med Maria Rydell, Forskare/lärare på Stockholms 
Universitet. 
Vård- och omsorgscollege Lyft språket på jobbet. Handbok för arbetsplatser 
som vill arbeta språkutvecklande. 
Referenser från Tingsryds kommuns äldreomsorg som arbetar med 
Språkutvecklande arbetsplatser och språkstödjare 
https://www.youtube.com/watch?v=VFvXey0Xrn8      
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Vård- och omsorgsnämndens beslut 2021-12-16 
Vård- och omsorgsnämnden beslutar att föreslå Kommunfullmäktige besluta  
att Kommunledningsförvaltningen tillsammans med utbildningsförvaltningen 
samt vård- och omsorgsförvaltningen tar fram en lämplig modell om hur 
språktester kan införas i ordinarie rekryteringsprocesser vid nyanställning inom 
vård- och omsorg. 

Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Peter Bowin (V), Roger 
Gardell (L), Kenneth Michaelsson (C), Nicolas Westrup (SD), Magnus 
Pettersson (S), Bengt Sven Åke Johansson (SD) och Tommy Andersson (S).  

Yrkanden 
Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att bordlägga ärendet.       

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlägger ärendet.  
________________ 
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§ 105 Dnr 2020-000362 192 

Besvarande av motion från Stefan Österhof (S) om en 
likvärdig skola för hela kommunen  
 

Sammanfattning  
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) delgav nämndsledamöterna sitt förslag till 
svar på inkommen motion om likvärdig skola; 
 
”Det är enligt lag huvudmannens uppgift att skapa likvärdiga skolor i 
Ronneby kommun. 
Motionären ställer i sin motion många frågor bla gällande lokaler, 
utrustning och behöriga pedagoger. 
Som mål önskar motionären att en arbetsgrupp med en bred politisk 
inriktning skall utses. 
Motionären önskar att arbetsgruppen i sitt arbete skall ta hänsyn till: 
-Bussåkning 
-Behov av lämpliga lokaler 
-En god arbetsmiljö för elever och personal 
-Personalförsörjning skall underlättas 
-Utvecklingsområdena i utvecklingsplanen ska beaktas. 
  
Förslaget från motionären är att Utbildningsnämnden får i uppdrag: 
-att föreslå en arbetsgrupp där både förvaltning och politiska partier är 
representerade. 
-att föreslå lämpliga fokusområde och avgränsningar för arbetsgruppen där 
ovan hänsynspunkter utgör ett ramverk. 
-att föreslå en budget för en sådan grupp och dess arbete.”      

Bedömning 
Vidare delgav ordföranden Åsa Evaldsson (M) utbildningsnämndens 
ledamöter följande Bedömning; 
”Utbildningsnämnden är överens med motionären, om att detta är viktiga 
område som skall tagas hänsyn till. Dessa områden lyfts därför för 
information/diskussion/beslut flera ggr/år i utbildningsnämnden. 
Samtliga av dessa område är antingen lagstyrda, följs upp flera ggr/år i 
Utbildningsnämndens internkontrollplan och/eller är nyligen granskade av 
extern revision. 
Det finns fördelar att arbetsgruppen i så fall även involverar andra nämnder 
ex MoB, vid diskussioner om behovet av lokaler. 
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Det finns fördelar att arbetsgruppen i så fall även involverar ekonomer från 
Utbildningsnämnden, då dessa har i uppdrag att se över 
resursfördelningssystemet.”      

Förslag till beslut 
-att Utbildningsnämnden inte har några ekonomiska medel att 
omfördela/avsätta från utbildningsverksamheten för att starta en ny politisk 
arbetsgrupp. 
-att motionen hänskjuts vidare till KS med ovanstående information.  
-att till ärendet hörande underlag (tjänsteskrivelse, motion) närsluts detta 
protokoll som bilagor jämte ordförandens svar.      

Utbildningsnämndens beslut 2020-12-16 
Utbildningsnämnden har inte några ekonomiska medel att omfördela/avsätta 
från utbildningsverksamheten för att starta en ny politisk arbetsgrupp varför 
Utbildningsnämnden beslutar att motionen hänskjuts vidare till KS med 
ovanstående information.  
 
Utbildningsnämnden beslutar att till ärendet hörande underlag 
(tjänsteskrivelse, motion) närsluts detta protokoll som bilagor jämte 
ordförandens svar. 

Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Kenneth Michaelsson 
(C), Magnus Pettersson (S) och Tommy Andersson (S).  

Yrkanden 
Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att återremittera ärendet med 
motiveringen att kommunstyrelsen önskar ett svar samt beslutsförslag 
kopplat till aktuell motionen.       

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet till 
utbildningsnämnden med motiveringen att kommunstyrelsen önskar ett svar 
samt beslutsförslag kopplat till aktuell motionen. 
________________ 
Exp: 
Utbildningsnämnden  
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§ 106 Dnr 2019-000266 015 

Besvarande av motion från kommunfullmäktigeledamot 
Bengt Johansson (SD) angående Ronneby 
brandstation 
 

Sammanfattning  
I motionen föreslår kommunfullmäktigeledamot Bengt S-Å Johansson (SD) 
se över möjligheterna att ge tillstånd till räddningstjänsten att använda 
trafikljusen (stoppljusen) vid inbackning av fordon i brandstationen.  
 
Det är ofta olyckstillbud utanför brandstationen i Ronneby när fordonen 
återvänder efter utförda räddningsinsatser och ska backa in i garagen, då 
dom behöver köra ut på vägen för att kunna backa in. Folk kör och går 
bakom backande fordon vilket såklart innebär ett oerhört stressmoment för 
personalen samt en stor olycksrisk. Det är mer en fråga om när olyckan 
händer istället för om den händer.   
 
För att minimera riskerna i samband med att backa in räddningsfordonen i 
brandstationen efter avslutad räddningsinsats så bör räddningstjänsten få ha 
rätt att tända de röda stoppljusen på Kallingevägen medan fordonen backas 
in.  
 
Detta skulle minimera tillbuden till i stort sett noll och ger både trafikanter 
samt räddningspersonal en bättre och säkrare trafikmiljö.  

Bedömning 
Den risk som kan inträffa är om signalerna används vid andra tillfällen 
tenderar trafikanterna att mindre respektera trafiksignalerna vid utryckning. 
Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen har inget att erinra om att 
räddningstjänsten har rätt att tända de röda stoppljusen på Kallingevägen 
medan fordonen backas in. Visar sig det att trafikanterna respekterar 
stoppsignalerna sämre återgår användning av tändning av stoppsignal endast 
vid utryckning.  

Förslag till beslut 
Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid- och 
kulturnämnden att föreslå Kommunfullmäktige att bifalla motionen.  
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Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Nicolas Westrup (SD) 
och Roger Gardell (L). 

Yrkanden 
Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att arbetsutskottet föreslår 
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att motionen är besvarad.       

Propositionsordning 
 Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.    

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att motionen är besvarad.  
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 107 Dnr 2019-000600 109 

Besvarande av medborgarförslag - Skoldisco i 
kommunal regi 
 

Sammanfattning  
 Ett medborgarförslag har inkommit med förslaget att det anordnas skoldisco 
i kommunal regi för att hemmafester utan vuxen närvaro ska minimeras. 
Detta för ungdomar som är 15 år och äldre.  
 
Medborgarförslaget har skickats på remiss till teknik- fritid- och 
kulturnämnden och utbildningsnämnden för yttrande. 
 
Utbildningsnämnden ställer sig positiva till det inkomna medborgarförslaget 
dock innefattar utbildningsnämndens uppdrag inte att anordna skoldisco. 
Vidare finns inga ekonomiska eller personella resurser för denna typ av 
evenemang.  
 
Teknik- fritid- och kulturnämnden redogör i sitt yttrade för hur kommunen 
tidigare arrangerat disco i samband med skolavslutningen, senats 2017. 
Dessa har under senare år ersatts av skolavslutningskonserter. 
Fritidsgårdsenheten som bedriver verksamhet för ungdomar på högstadiet 
jobbar aktivt med ungdomarnas delaktighet och verksamheterna är lyhörda 
för vad ungdomarna vill göra på sin fritid. Inga önskemål om ett sådant 
arrangemang har framkommit. Teknik- fritid- och kulturnämnden föreslår 
Kommunfullmäktige besluta att bifalla medborgarförslaget avseende 
skoldisco i kommunal regi. 

Bedömning 
 Kommunen bedriver idag ingen verksamhet för ungdomars fritid i 
gymnasieåldern. Fritidsgårdsenheten vänder sig till ungdomar i 
högstadieåldern. Det finns därmed ingen naturlig yta för kommunen, 
förutom i skolan, att fånga upp målgruppens åsikter om vad de önskar göra 
på sin fritid. Då förslagsställaren inte lyfter ungdomars egna åsikter är det 
svår att bedöma deras behov och önskemål i frågan. Enligt barnkonventionen 
har barn rätt till inflytande och att få uttrycka sina åsikter i frågor som rör 
dem. 
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I den senaste Lupp- enkäten (2017) som undersöker ungdomars 
levnadsvillkor framkommer det att ungdomar i gymnasieåldern (årskurs 2) 
saknar ungdomshus/festlokaler där man kan träffas och hänga. För att få en 
tillförlitlig och aktuell lägesbild bör målgruppen tillfrågas. Om ett behov av 
likande evenemang finns innebär det dock inte per automatik att det bör 
anordnas eller drivas av kommunen. Däremot kan kommunen vara ett stöd 
för ungdomars engagemang.  
 
Ett bra tillfälle att fånga upp ungdomar behov och önskemål är i samband 
med att Lupp-enkäten genomför hösten 2020 och redovisas våren 2021. 
Teknik- fritid- och kulturnämnden bör får i uppdrag att i samband med att 
Lupp-enkätens resultat redovisas tillfråga elever på gymnasiet om deras 
behov i frågan.      

Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta att ge teknik- fritid- och kulturnämnden i 
uppdrag att i samband med att Lupp-enkätens resultat redovisas 2021 
tillfråga elever på gymnasiet om deras behov i frågan. Medborgarförslaget 
ansens därmed besvarat.    

Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 
Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att återremittera ärendet med 
motiveringen att kommunstyrelsen önskar ett besvarande av 
medborgarförslaget utan att nya uppdrag tillförs.        

Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet med motiveringen att 
kommunstyrelsen önskar ett besvarande av medborgarförslaget utan att nya 
uppdrag tillförs. 
________________ 
Exp: 
Sofie Ceder, utredare  
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§ 108 Dnr 2018-000434 109 

Besvarande av medborgarförslag - Förslag om 
webbkamera över Karösundet och gästhamnen i 
Ekenäs 
 

Sammanfattning  
 Per-Olof Berggren har inkommit med ett medborgarförslag att en 
webkamera ska installeras vid Villa Vassen vid Karösundet i Ekenäs med 
översikt ut mot gästhamnen  

Bedömning 
 Synpunkter har inhämtats från kommunens näringslivsenhet. Att installera 
en webbkamera i marknadsförings syfte kostar ca 25.000 kr inkluderat att 
dra fram nät och sätta upp webbkameran enligt IT-enheten. Med största 
sannolikhet krävs även ett tillstånd från Datainspektionen och detta bör 
undersökas och ansökas om innan inköp och uppsättning sker. Om 
webbkameran installeras läggs den in på kommunens hemsida tillsammans 
med övriga webbkameror som visar torget i Ronneby samt Brunnsparken.  
 
Nyttan med en webkamera i marknadsföringssyfte bör vägas mot kostnaden 
och den administration det innebär att installera och underhålla en dylik 
kamera.  

Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås föreslå kommunstyrelsen att 
föreslå kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget om installation av 
en webbkamera över Karösundet och gästhamnen i Ekenäs.  

Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Nicolas Westrup (SD), 
Peter Bowin (V), Kenneth Michaelsson (C), Roger Gardell (L) och Magnus 
Pettersson (S).  

Yrkanden 
Nicolas Westrup (SD) yrkar bifall till medborgarförslaget. 
 
Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget.       
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Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framförda 
yrkanden och finner att arbetsutskottet beslutar i enlighet med 
tjänsteförslaget.       

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget om installation av en 
webbkamera över Karösundet och gästhamnen i Ekenäs. 

Reservation 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån eget yrkande.  
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 109 Dnr 2021-000004 101 

Delegationsbeslut 2021 
 

Sammanfattning  
Följande delegationsbeslut återrapporteras: 

- Återrapportering av delegationsbeslut, personalfrågor, kanslienheten.      

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 
återrapporterat delegationsbeslut till protokollet.  
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 110 Dnr 2021-000002 101 

Kurser och konferenser 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar ärendet utan åtgärd.  
________________ 
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§ 111 Dnr 2021-000003 101 

Delgivningsärenden 
 

Sammanfattning  
Följande delgivningsärenden återrapporteras: 

1. Gärdestad Byalag, Underlag väg 9669 Gärdestad med tillägg. 
2. KSR, cirkulär 21:12 
3. Samverkansnämnden 2021-02-19. 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delgivningsärendena till protokollet. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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 Justerare 
  


 
Magnus Pettersson (S) 


 


 
 ANSLAG/BEVIS 


Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 


Beslutsinstans Kommunstyrelsens arbetsutskott 


Sammanträdesdatum 2021-03-08 


Datum då anslaget sätts upp 2021-03-23   


Datum då anslaget tas ned 2021-04-15 


Förvaringsplats för protokollet Ronneby, stadshuset, kommunledningsförvaltningen  
 


Underskrift 
  


 
Christoffer Svensson 


 







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
2(59) 


2021-03-08  
 


  
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     


 


Närvarolista 
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Daniel Camenell, exploateringsingenjör § 100 
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§ 84 Dnr 2021-000001 101 


Val av justerare 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott utser Magnus Pettersson (S) till att jämte 
ordförande justera dagens protokoll.  
________________ 
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§ 85 Dnr 2021-000118 4310 


Informationsärende angående Blekinge Arkipelag 
verksamhetsår 2020  
 


Sammanfattning  
Mathias Holmquist, biosfärsamordnare, ger information om Blekinge 
Arkipelags verksamhetsår för 2020.       


Deltar i debatten 
I debatten deltar Roger Gardell (L) och Tommy Andersson (S).  


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet.  
________________ 
Exp: 
Blekinge Arkipelag  
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§ 86 Dnr 2020-000273 287 


Inriktningsbeslut ombyggnation av restaurangen på 
Kulturcentrum 
 


Sammanfattning  
Arbetet med projekt Kulturcentrum kommer att delas upp i olika etapper. För 
etapp ett gäller ombyggnad av Kulturcentrums entré, hörsal mm. Etapp två 
är till stora delar restaurangdelen med ett ombyggt storkök. Kostnadsläget är 
högt för nytt kök varpå ett inriktningsbeslut behövs. Tillägg 2021-02-22: 
Mark- och exploateringsenheten har fått i uppdrag utav Kommunstyrelsen att 
ta fram vilka ytor som finns inom Kulturcentrum och att återkomma för 
politisk ställningstagande gällande byggnadens användning. Byggnaden är 
uppritad i olika färger för att visa på vilka möjliga ytor som finns, materialet 
finns bifogat denna skrivelse.  


Bedömning 
Tillägg 2021-02-22: Uppdrag har getts åt Mark och exploateringsenheten 
från Kommunstyrelsen att genomföra en studie gällande vilka ytor som finns 
inom Kulturcentrums byggnad. Enligt tidigare redovisning gällande 
ombyggnation av kulturcentrums entré och hörsal har det framkommit att 
byggnadens skick är undermåligt. Golv-, vägg- och takkonstruktion behöver 
renoveras när ombyggnation sker – det gäller på flera platser inom 
byggnaden. Resultaten av de undersökningar som gjorts visar på att det är 
sannolikt att de tester som utförts kan appliceras på stora delar utav 
bygganden.  


 
Mark och exploateringsenheten har tagit fram tre olika alternativ över hur 
ytorna kan fördelas. Utifrån en kort avstämning med enhetschef Kirsti D 
Emaus, genomgång av tidigare utredningar, projektekonomi samt 
undersökning av ytor utifrån gällande samarbetsavtal anses alternativ 1 som 
det mest fördelaktiga.  
 
Vidare följer en mer detaljerad beskrivning av detta förslag.  (Se även 
bifogat dokument skissförslag. Alternativ 2 och 3 framgår också av det 
bifogade dokumentet.) 
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Alternativ 1 
I detta förslag behålls entrén samt hörsal. Ombyggnation utav detta förslag 
kan genomföras med utgångspunkt enligt tidigare beslut och som avbröts 
under hösten 2020 för att utreda ytorna mera.  
Detta förslag utgår från befintlig placering av restaurangköket men medger 
möjlighet till utökning. Restaurangen ges möjlighet till ca 160-180 sittande 
gäster. Denna del kräver en större ombyggnation. Golvkonstruktion och 
väggar bör ses över baserat på Conservators utredning. Se bifogat dokument 
Conservator – Rapport. 
 
Stora konsthallen behåller man likt befintligt och inga renoveringsåtgärder 
utförs. Storleken på hallen är inom måtten för kravspecifikation av 
ändamålet.  
Lilla konsthallen flyttas enligt förslaget till ett befintligt förråd. Här krävs 
inga större ombyggnationer. Storleken på hallen är inom måtten för 
kravspecifikation av ändamålet. 
 
Verkstäderna är i behov av större renovering, främst i delen som möter 
restaurangen. Renovering innebär ny golvkonstruktion, nytt golv samt 
väggar och ytskikt. Förråd intill konsthallar är en strategisk bra placering. 
Dessa kräver inga större ombyggnationer. Övriga delar i alternativ 1 förblir 
orörda.  
 
Fastighetsenheten har ett separat pågående projekt med renovering av tak 
som är i slutfasen. Akuta åtgärder på läckande konstruktion har genomförts 
och en prioritering utav kvarvarande takkonstruktion sker under våren 2021.  
 
Ställningstagande om fortsättning på projektet önskas. Slut tillägg. 
 
Arbetet med projekt Kulturcentrum kommer att delas upp i olika etapper. För 
etapp ett gäller ombyggnad av Kulturcentrums entré, hörsal mm. Där är 
framtagande av förfrågningsunderlag igång och det blir konkurrensutsättning 
av ramavtalet för bygg. Gällande El, VS och Ventilation går de arbetena 
direkt på ramavtal. Etappindelningar beror delvis på att etapp ett är 
bidragsberoende och behöver startas igång för att kunna levereras i tid. Etapp 
två blir renovering av restaurangdelen och den delen är beroende av ett 
inriktningsbeslut om det ska vara restaurang där i fortsättningen eller inte.  
 
Conservator har gjort besiktning av golv, väggar och tak invändigt i 
restaurangdelen och Kulturcentrums entré. Det som framkommit i 
besiktningen står att läsa i det skriftliga utlåtandet (bifogat detta ärende). 
Rekommendationen är att byta golvet och utföra en syn av konstruktionen 
när denna är helt synlig. Väggarna bör bytas fram till tegelfasaden och taket 
behöver bytas rakt igenom (ev. kan bärande balkar vara kvar om de har 
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klarat sig). Detta gäller för både Kulturcentrum och restaurangdelen. Viktigt 
att ha med sig är att det sannolikt kommer att krävas någon form av 
uppvärmning i golvkonstruktionen för att inte återigen drabbas utav 
fuktproblem. 
 
Gällande köket i restaurangdelen kan delar av befintlig köksutrustning (spis, 
fritös, stekhäll, blandningsmaskin, skalmaskin, komprimator och snabbhack) 
återanvändas men stora delar behöver bytas för att uppfylla gällande lagkrav. 
För att kunna göra nytt kök i restaurangdelen behövs även ett mindre antal 
kvadratmeter utav konsthallen tas i anspråk för att få till rätt mått på köket.  
En ny fettavskiljare behöver installeras om kök kvarstår. I fall där utrymmet 
skall användas till annat än tillagning med fritös och större stekbord behövs 
inget fettavskiljare.  
 


Mark- och exploateringsenheten har begärt att få en kostnadsberäkning för 
alternativen att ha kvar kök/restaurang eller inte (nedan benämnt 
utställningshall) bedöms. Detta för att ett inriktningsbeslut ska kunna tas för 
att gå vidare i projekteringen. I nedanstående uträkning saknas 
VS/Ventilation. Just nu ser det ut så här:  


 Utställningshall  Kök/Restaurang   
      
Byggnation 1 199 000  2 879 000  Exkl. renovering tak 
Storkök   910 000  Oförutsett 40´ (exkl. bef utrustning) 
Kyla   825 720  Oförutsett 5% 
El 350 000  900 000   
VS/Vent Inväntar uppg.  1 375 000   
Utgrävning   152 000  Med uteservering 171 300:-  


 1 549 000  7 041 720   
      
Skillnad 5 492 720     


 
Ovanstående text är baserat på konsulternas beräkning. Oförutsedda 
extrautgifter samt byggherrekostnader är inte inkluderade.  
Ställningstagande om restaurangdelen ska renoveras med nytt storkök 
önskas. 


 
Tillägg 200902: I detaljplan från 1999 är bygganden för Kulturcentrum 
rivningsskyddad (q i detaljplan = värdefull miljö. Befintlig byggnads yttre 
skall bevaras (fasad, takmateriel, fönster). Byggnad får ej rivas). Bygganden 
i detaljplan få inte vara högre än en (1) våning. 
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Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson, Roger Gardell, Kenneth 
Michaelsson, Nicolas Westrup, Magnus Pettersson, Peter Bowin, Bengt Sven 
Åke Johansson (SD) och Tommy Andersson (S).  


Yrkanden 
Kenneth Michaelsson (C) yrkar på att kommundirektören ges i uppdrag att ta 
fram en uppdragshandling för beslut av arbetsutskottet med utgångspunkt i 
följande: 


1. En komplett åtgärdsplan för Kulturcentrum i sin helhet tas fram. Den 
ska innehålla en noggrann beskrivning och analys av kostnaderna för 
att få Kulturcentrum i ett funktionsdugligt användningsskick.  


2. Ta fram en övergripande plan för området, kulturcentrum med 
sockerbruk, inkluderat ett eventuellt museum på denna plats.  


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      


Beslut 
Kommunstyrelsen arbetsutskott ger kommundirektören i uppdrag att ta fram 
en uppdragshandling för beslut av arbetsutskottet med utgångspunkt i 
följande: 


1. En komplett åtgärdsplan för Kulturcentrum i sin helhet tas fram. Den 
ska innehålla en noggrann beskrivning och analys av kostnaderna för 
att få Kulturcentrum i ett funktionsdugligt användningsskick.  


2. Ta fram en övergripande plan för området, kulturcentrum med 
sockerbruk, inkluderat ett eventuellt museum på denna plats. 


________________ 
Exp: 
Kommundirektören 
Anna Hinseäng, mark- och exploateringschef  
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§ 87 Dnr 2021-000114 250 


Markanvisning Gärdet (del av Gärestad 1:13) 
 


Sammanfattning  
Det finns intresse att etablera företag på tre av tomterna på Gärdet som ligger 
parallellt med E22. Tänkt etablering är en industrilokal med lager, 
företagshotell och däckfirma med tillhörande verksamheter. Tomterna som 
är aktuella ligger på Gärdet (del av Gärestad 1:13)  


Bedömning 
Det finns intresse att etablera företag på tre av tomterna på Gärdet som ligger 
parallellt med E22. Tänkt etablering är en industrilokal med lager, 
företagshotell och däckfirma med tillhörande verksamheter. Tomterna som 
är aktuella ligger på Gärdet (del av Gärestad 1:13). Företaget är medvetna 
om markförhållanden och har tagit del av de geotekniska utredningar som 
kommunen har gjort. Markanvisningen är gjord på delegation så ärendet är 
som information. Köp av tomterna sker när lantmäteriförrättning är 
genomförd och markpriset är som tidigare fastställt till 100 kronor per kvm. 
Köpet kommer att lyftas för politiskt beslut  


Deltar i debatten 
I debatten deltar Magnus Pettersson (S) och Kenneth Michaelsson (C). 


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
________________ 
Exp: 
Mark- och exploateringsenheten  
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§ 88 Dnr 2021-000124 253 


Ny ansökan köp av mark från Bökenäs 1:48 
 


Sammanfattning  
Ansökan om att få köpa del av Bökenäs 1:48 har inkommit för andra gången. 
Sökande önskar bygga fritidshus på tomten i anslutning till befintlig 
villabebyggelse. Den tidigare ansökan avsåg permanentbostad. Tomten är 
inte detaljplanelagd och stora delar av tomten är strandskyddad. Förra 
ansökan om köp av mark har prövats utav förvaltningsrätten som avslog 
överklagandet.  


Bedömning 
Ansökan om att få köpa delar av Bökenäs 1:48 har inkommit för andra 
gången. Sökande önskar uppföra en fritidsbostad på tomten. Förra ansökan 
(2020) avsåg permanentbostad. Tomten måste om en försäljning ska ske 
avstyckas.  
Detaljplan saknas för området vilket innebär att förhandsbesked behöver 
sökas.  
Strandskydd gäller för nästan hela tomten och möjligheten till 
strandskyddsdispens är inte utesluten.  
Delar av området är utarrenderat till campingen men området används inte i 
den utsträckning som arrendeavtalet medger. Inga övriga kommunala 
intressen finns på området. Lämpligheten i samlad bebyggelse gör att en 
villa skulle ses som lämplig komplettering. Om försäljning ska ske bör 
positivt förhandsbesked beviljas innan försäljning. Med tanke på närheten till 
campingen så är försäljning tveksam.  
Förra ansökan om försäljning blev beslutet att inte sälja marken. Beslutet 
överklagades av sökanden till förvaltningsrätten i Växjö. Domen följde 
kommunens beslut och överklagandet avslogs.  
Förhållanden i den ny ansökan innebär inte så väsentliga förändringar från 
tidigare ansökan och försäljning av marken bör därför avslås.   


Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 
avslå ansökan om köp av mark.   
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Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att avslå ansökan 
om köp av mark. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
 







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
14(59) 


2021-03-08  
 


  
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     


 


§ 89 Dnr 2020-000634 261 


Hoby 19:62 Ansökan om att arrendera eller köpa 
kommunägd mark 
 


Sammanfattning  
Ägaren till Hoby 19:62 önskar arrendera ca 620 kvm av Hoby 19:1 för extra 
trädgård.  
Bedömning 
Ägaren till Hoby 19:62 har lämnat in en ansökan om att köpa eller arrendera 
mark intill sin tomt. Hen vill göra 


Bedömning 
Ägaren till Hoby 19:62 har lämnat in en ansökan om att köpa eller arrendera 
mark intill sin tomt. Hen vill göra iordning mer gräsyta för att på så sätt 
möjliggöra att den funktionshindrade sonen kan göra fler aktiviteter hemma. 
Sonen kan inte själv gå iväg till någon kompis eller följa med syskonen och 
spela fotboll. 
 
Området regleras av stadsplan från 1973, där det berörda området är 
markerat som allmän plats, park. Detta omöjliggör ett köp av marken. 
 
Tf Stadsarkitekt påpekar att ett arrende också strider mot stadsplanen och 
hänvisar till möjligheten att söka planbesked. 
 
Mellan tomterna står en risig häck. Tanken är att byta ut denna till ett staket.  


Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att godkänna 
bilagt arrendeavtal.  


Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson, Kenneth Michaelsson, 
Tommy Andersson, Nicolas Westrup, Magnus Pettersson, Roger Gardell.  
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Yrkanden 
Magnus Pettersson (S) yrkar på att arbetsutskottet avslå ansökan om arrende. 
 
Kenneth Michaelsson (C) yrkar på att arbetsutskottet återremitterar ärendet 
och ger mark- och exploateringsenheten i uppdrag att höra grannarna innan 
arbetsutskottet tar beslut i ärendet.       


Propositionsordning 1 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på om ärendet ska 
avgöras idag eller återremitteras och finner att ärendet ska återremitteras.       


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet och ger mark- och 
exploateringsenheten i uppdrag att höra grannarna innan arbetsutskottet tar 
beslut i ärendet. 
________________ 
Exp: 
Eva Lydin, mark- och exploateringsförvaltningen 
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§ 90 Dnr 2021-000106 057 


Fastställande av upphandlingsdokument avs 
Operationell fullserviceleasing av fordon utan köp 
 


Sammanfattning  
 Upphandlingen avser Ronneby kommuns och de kommunala bolagens 
behov av operationell fullserviceleasing av fordon utan köp. Nuvarande avtal 
upphör att gälla 2021-08-31. Ny avtalstid kommer att gälla fr o m 2021-09-
01 – 2024-08-31med möjlighet till option på 12 plus ytterligare 12 månader.  
Omfattningen för kommunen beräknas till ca 7 500 000 kr per år  


Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att fastställa 
upphandlingsdokument avseende upphandling av Operationell 
fullserviceleasing av fordon utan köp.  


Deltar i debatten 
I debatten deltar Kenneth Michaelsson (C), Bengt Sven Åke Johansson (SD), 
Tommy Andersson (S), Magnus Pettersson (S) och Tommy Andersson (S). 


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott fastställer upphandlingsdokument avseende 
upphandling av Operationell fullserviceleasing av fordon utan köp. 
________________ 
Exp: 
Teo Zickbauer, upphandlingssamordnare  
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§ 91 Dnr 2020-000685 101 


Föreläggande om laglighetsprövning enligt 
kommunallagen - Sune Håkansson 
 


Sammanfattning  
 Kommunfullmäktiges beslut av den 26 november 2020, § 292, Dnr 
2020/499, ”Folkets hus Kallinge, förfrågan om köp av fastighet” har 
överklagats av Sune Håkansson. Överklagandet handläggs av 
Förvaltningsrätten i Växjö, mål nr. 5774-20. 
 
Undertecknad kommunjurist har yttrat sig laglighetsprövningen den 22 
februari 2021.  
 
Yttrandet har lämnats med stöd av p. 1.5 i kommunstyrelsens 
delegationsordning och kommunstyrelsen ska besluta om yttrandet ska 
vidhållas.   


Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsen föreslås fastställa kommunjuristen yttranden den 22 
februari 2021 som har lämnats in till Förvaltningsrätten i Växjö i mål nr. 
5774-20.    


Deltar i debatten 
I debatten deltar Magnus Pettersson (S). 


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fastställa 
kommunjuristen yttranden den 22 februari 2021 som har lämnats in till 
Förvaltningsrätten i Växjö i mål nr. 5774-20. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 92 Dnr 2020-000647 003 


Reglemente för Samverkansnämnden i Blekinge 
 


Sammanfattning  
Bakgrund 
År 2011 övertog kommunerna ansvaret för hemsjukvården och ett stort antal 
hjälpmedel förskrivna enligt Hälso- och sjukvårdslagen gick från 
landstingets ansvar till kommunernas. Det beslöts därför att Blekinges fem 
kommuner och landsting tillsammans skulle tillsätta en gemensam nämnd 
vars ansvar var att besluta om och ansvara för alla hjälpmedel inom hälso- 
och sjukvårdslagen. Undantaget ortopedtekniska- och hörselhjälpmedel. 
Samverkansnämnden bildades och ett avtal och reglemente togs fram. 2016 
reviderades reglementet och uppdraget att inkludera även hjälpmedel enligt 
Socialtjänstlagen lades till. Dock togs aldrig denna revidering för beslut i 
samverkansnämnden och inte heller skickades reglementet eller nytt avtal för 
beslut i någon av alla 6 fullmäktige. Ändringen var alltså aldrig giltig. 
 
Januari 2019 bildades Region Blekinge och ett förslag till nytt reglemente 
togs fram av regionjurist tillsammans med Hjälpmedelscenters 
verksamhetschef och Samverkansnämndens ordförande. Förslaget, som då 
inkluderade hjälpmedel enligt socialtjänstlagen, skickades ut till Blekinge 
äldreförvaltningars förvaltningschefer för synpunkter och tre av dem svarade 
att de inte hade några anmärkningar. Övriga svarade inte. September 2019 
togs ärendet upp för beslut i samverkansnämnden men återremitterades då 
till regionstyrelsen med en anmärkning. Något svar kom aldrig tillbaka från 
regionstyrelsen. Eftersom det enda reglemente och avtal som finns är från 
2011 är det viktigt att nytt reglemente och avtal beslutas. Ursprunget till 
samverkansnämnden och det avtal som slöts är att samordna det 
hjälpmedelsansvar som de fem kommunerna och landstinget hade 
gemensamt, det vill säga hjälpmedel enligt hälso- och sjukvårdslagen.  


 
Socialtjänstlagen ansvarar enbart 5 av 6 huvudmän för och bör därmed inte 
ingå i uppdraget, reglementet och avtalet om inte samtliga huvudmän 
uttryckligen önskar det. I förslaget för det nya reglementet finns därför inte 
hjälpmedel enligt socialtjänstlagen med. I övrigt är det inga skillnader mot det 
förslag som skickades ut till förvaltningscheferna juni 2019. 
 
Det reviderade samverkansavtalet är tänkt att gälla fr o m den 1 april 2021 
under förutsättning att fullmäktige i regionen samt de berörda kommunerna 
har godkänt avtalet genom ett lagakraftvunnet beslut.  
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Bedömning 
Ledningen av Region Blekinges verksamheter utövas av nämnder och 
styrelser med ansvarsfördelning enligt de av regionfullmäktige fastställda 
reglementena. 
 
Regionstyrelsen har uppsiktsplikt över övriga nämnder och styrelser och vakar 
över att Region Blekinge fullgör sina åligganden inom olika verksamheter 
utifrån regionfullmäktiges beslut samt enligt lag och andra författningar. 
Regionstyrelsen utövar även ägarskap för verksamheter i egen regi. Ansvaret 
innebär att styrelsen har ett samordningsansvar för att verksamheter i egen regi 
bedrivs ändamålsenligt och effektivt. 
 
Kommunfullmäktige behöver anta ett reviderat avtal samt reglemente som 
innehåller de nödvändiga ansvarsområdena. 


Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag till att ingå nytt samverkansavtal och 
reglemente för samverkansnämnden i Blekinge. För reglementet och avtalets 
giltighet förutsätts att samtliga Blekingekommuner och region fattar samma 
beslut. 
 
Avtalet ersätter nuvarande avtal från 1 januari 2011. 


Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Magnus Pettersson (S) 
och Tommy Andersson (S).  


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige ingå nytt samverkansavtal och reglemente för 
samverkansnämnden i Blekinge. För reglementet och avtalets giltighet 
förutsätts att samtliga Blekingekommuner och region fattar samma beslut. 
 
Avtalet ersätter nuvarande avtal från 1 januari 2011 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 93 Dnr 2020-000611 011 


Förlängning av Funktionshinderpolitiskt program 
Ronneby kommun 
 


Sammanfattning  
Ronneby kommuns funktionhinderpolitiska program har utarbetats med 
avsikt att skapa en struktur för uppfyllandet av såväl nationellt mål och 
inriktning för funktionshinderspolitiken som FN:s konvention om rättigheter 
för personer med funktionsnedsättning. Funktionshinderpolitiskt program för 
Ronneby kommun antogs av kommunfullmäktige 2015-10-29. Under 2019 
tog kommunfullmäktige beslut om att förlänga programmet till 2020-12-31 
(2019-01-31§37). 
 
Efter ett beslut av Koncernchefsgruppen 2020-02-21 har Strategisk 
utvecklingsenhet påbörjat ett uppdrag med att ta fram ett styrdokument för 
hållbarhet. Inriktningen är frågor som rör social hållbarhet och männskliga 
rättigheter blir en del av detta styrdokument. Förslaget är därmed 
styrdokument för hållbarhet ersätter det funktionshinderpolitiska 
programmet. Tidsplanen för uppdraget med att ta fram ett styrdokument för 
hållbarhet har förlängts till och med 2021 på grund av arbete med covid-19. 
Utifrån det föreslås det Funktionshinderpolitiska programmet förlängas till 
och med 2021.   


Bedömning 
 Det finns ett behov av att anpassa och revidera det funktionhinderpolitiska 
programmet efter nuvarande nationella inriktningar samt Ronneby kommuns 
nuvarande behov och organisation. Den nationella funktionshinderpolitiken 
tar sin utgångspunkt i Sveriges internationella åtaganden om mänskliga 
rättigheter. Ronneby kommun strategiska målområden from 2021 lyfter fram 
mänskliga rättigheter och ickediskriminering, vilket gör att frågorna kan och 
bör integreras i verksamheternas ordinarie leding och styrning. 
 
Syftet med uppdraget som beskrivs ovan är att ta fram ett 
kommunövergripande styrdokument för hållbarhet. Frågor som rör 
mänskliga rättigheter ligger i den sociala aspekten av hållbarhetsbegreppets 
tre delar (ekologisk, social och ekonomisk hållbarhet). Målet med 
styrdokumentet är att få ett samlat hållbarhetsarbete i kommunkoncernen och 
uppnå synergier mellan de tre hållbarhetsdimensionerna. Under pågående 
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process med att ta fram ett styrdokument för hållbarhet bör 
Funktionshinderpolitiskt program Ronneby kommun förlängas ett år.  


Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att förlänga Funktionshinderpolitiskt program Ronneby 
kommun till och med 2021.  


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att förlänga Funktionshinderpolitiskt program Ronneby 
kommun till och med 2021. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 94 Dnr 2021-000104 220 


Hållbar byggnation i Blekinge - en praktisk manual 
 


Sammanfattning  
År 2011 antogs ”Generellt kvalitetsprogram för planering och byggande i 
Ronneby kommun - Hållbar utveckling inspirerad av Cradle to Cradle®” av 
Kommunfullmäktige. 


 
Det generella programmet följs upp inför respektive 
nybyggnads/renoveringsprojekt genom att kommunen tillsammans med 
aktuella byggherrar tar fram ett mer detaljerat kvalitetsprogram med mätbara 
mål, ett projektspecifikt kvalitetsprogram. 


  
Genom projektet ”Energisamverkan Blekinge” har en hållbar byggmanual 
tagits fram i samverkan mellan kommunerna, kommunala byggbolag och 
Region Blekinge. Manualen är tänkt att användas som ett praktiskt 
arbetsverktyg för projektledare, beställarorganisation med flera för att ta 
fram projektspecifika kvalitetsprogram för hållbarhetsfrågor i respektive 
byggprojekt. 


 
Manualen ska även bidra till ökad kunskap om vad hållbart byggande 
innebär, både hos beställare och hos entreprenörer. Via manualen kan 
offentliga aktörer tillsammans arbeta för mer energieffektiva och hållbara 
byggnader i länet. För att uppnå ett samarbete om hållbart byggande i länet 
behöver kommuner/ kommunala bolag/regionen ta ett politiskt beslut om att 
de ska arbeta enligt manualen. Manualen i sig ska vara ett arbetsdokument 
som uppdateras kontinuerligt.      


Bedömning 
År 2011 antogs ”Generellt kvalitetsprogram för planering och byggande i 
Ronneby kommun - Hållbar utveckling inspirerad av Cradle to Cradle®” av 
Kommunfullmäktige. 
 
Kvalitetsprogrammet ska användas som ett verktyg för att säkerställa att 
antagna miljö- och folkhälsomål och andra kvalitetsmål implementeras och 
genomförs i planering, exploatering och renovering av den byggda miljön i 
Ronneby kommun. Det generella programmet följs upp inför respektive 
nybyggnads/renoveringsprojekt genom att kommunen tillsammans med 
aktuella byggherrar tar fram ett mer detaljerat kvalitetsprogram med mätbara 
mål, ett projektspecifikt kvalitetsprogram. 
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Sedan 2011 har det generella kvalitetsprogrammet för Ronneby används vid 
nybyggnation och renoveringar och en Cradle to Cradle manual har tagits 
fram som ett praktiskt verktyg för att omsätta fokusområdena i 
kvalitetsprogrammet till aktiviteter och mätbara mål. 
 
Då Ronneby kommun delade med sig av sina erfarenheter av att arbeta med 
en Cradle to Cradle®-manual för byggnation i projektet Energisamverkan 
Blekinge var det flera kommuner/kommunala bostadsbolag i länet som 
framförde att man borde ha en gemensam manual för hållbart byggande i 
Blekinge. Ett gemensamt synsätt på hur man kan arbeta med 
hållbarhetsaspekter inom byggnation skulle underlätta både för oss och för 
de entreprenörer som vi samverkar med. Energisamverkan Blekinge startade 
därför upp en arbetsgrupp som fick i uppdrag att ta fram ett förslag till 
regional manual för hållbart byggande. 
 
De projektspecifika kvalitetsprogrammen lägger fast ambitionsnivån för 
aspekter som inte kan eller bör regleras i detaljplan. De ska vara länken 
mellan detaljplan, markanvisning, bygglov och köpeavtal och utgöra basen 
för dialog med berörda byggherrar.  
 
Genom projektet ”Energisamverkan Blekinge” har en hållbar byggmanual 
tagits fram av i samverkan mellan kommunerna, kommunala byggbolag och 
Region Blekinge. Manualen är tänkt att användas som ett praktiskt 
arbetsverktyg för projektledare, beställare, byggherre, arkitekter och 
entreprenörer. I samband med olika byggprojekt inriktade på nyproduktion 
eller ombyggnation/renovering ska manualen användas som ett underlag för 
att ta fram projektspecifika kvalitetsprogram för hållbarhetsfrågor i 
respektive byggprojekt.  


 
Manualen ska även bidra till ökad kunskap om vad hållbart byggande 
innebär, både hos beställare och hos entreprenörer. Via manualen kan 
offentliga aktörer tillsammans arbeta för mer energieffektiva och hållbara 
byggnader i länet. 
 
För att uppnå ett samarbete om hållbart byggande i länet behöver 
kommuner/kommunala bolag/regionen ta ett politiskt beslut om att de ska 
arbeta enligt manualen. Manualen i sig ska vara ett arbetsdokument som 
uppdateras kontinuerligt. Olofströms kommun har varit först ut med att anta 
manualen på politisk nivå. 


 
Genom en gemensam manual kan vi i Blekinge sätta en gemensam standard 
för vårt arbete och höja kunskapsnivån om hållbart byggande.      
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Förslag till beslut 
Miljö- och energirådet föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att Ronneby kommun 
arbetar enligt manualen ”Hållbar byggnation i Blekinge - en praktisk 
manual”.      


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att Ronneby kommun arbetar enligt manualen ”Hållbar 
byggnation i Blekinge - en praktisk manual”. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 95 Dnr 2020-000671 229 


Remiss: Förslag till Boverkets föreskrifter om 
klimatdeklaration för byggnader 
 


Sammanfattning  
 Syftet med klimatdeklarationer är att minska klimatpåverkan vid uppförande 
av byggnader. Boverkets förslag till föreskrifter om klimatdeklaration för 
byggnader i denna remiss har sin grund i ett förslag till ny lag om 
klimatdeklaration för byggnader och ett förslag till ny förordning om 
klimatdeklaration för byggnader. Vidare föreslås ändringar i plan- och 
bygglagen (2010:900), PBL.  
 
I förslaget för remissvar ställer sig Ronneby kommun i sak positiv till 
innehållet i förordningen. Ronneby kommun ser positivt på att det tas fram 
en öppen nationell databas med generiska klimatdata. Ronneby kommun är 
dock fortsatt tveksam till vissa delar och saknar sedan tidigare en 
konsekvensanalys av hur de ytterligare kraven på redovisning kan påverka 
byggandet och byggandets sammantagna kostnader.  
 
Ronneby kommun finner det även önskvärt om hänsyn tas till kemiskt 
innehåll i byggmaterialet med avseende på risk för hälsa och miljö. Ronneby 
kommun ser vidare att det är av högsta vikt att Boverket som myndighet får 
resurser för vägledning, riktlinjer och rådgivning till kommunerna. 
  


Bedömning 
 Bakgrund 
Syftet med klimatdeklarationer är att minska klimatpåverkan vid uppförande 
av byggnader. Krav på klimatdeklaration planeras att införas genom lag, 
förordning och myndighetsföreskrift. 
 
Boverkets föreskrifter föreslås träda i kraft den 1 januari 2022, samtidigt som 
lag och förordning om klimatdeklaration för byggnader planeras att träda i 
kraft. I promemorian har under våren 2020 lämnats förslag till ny lag och 
förordning om klimatdeklaration för byggnader, samt fanns där även ett 
förslag till ändring av plan- och bygglagen. 
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Synpunkter på remissen lämnas senast den 12 mars 2021. 
 


Förslag på remissvar 
 
Ronneby kommun ställer sig i sak positiv till innehållet i förordningen. 
  
Ronneby kommun ser positivt på att det tas fram en öppen nationell databas 
med generiska klimatdata som ger möjlighet att hämta data till andra 
dokumentationssystem och loggböcker för byggnader.  
 
Ronneby kommun är dock fortsatt tveksam till vissa delar och saknar sedan 
tidigare en konsekvensanalys av hur de ytterligare kraven på redovisning kan 
påverka byggandet och byggandets sammantagna kostnader, både vad gäller 
produktion och kostnadsnivåer för slutanvändare, men även vad gäller 
uppföljning av till exempel transporter – skillnader vid tekniskt samråd och 
slutbesked. 
 
Ronneby kommun finner det även önskvärt om hänsyn tas till kemiskt 
innehåll i byggmaterialet med avseende på risk för hälsa och miljö. 
Byggprodukter som både leder till minskad klimatpåverkan och som är 
hälsosamma för människa och miljö borde gynnas för en hållbar framtid som 
möjliggör en cirkulär ekonomi. 
    
Ronneby kommun ser vidare att det är av högsta vikt att Boverket som 
myndighet får resurser för vägledning, riktlinjer och rådgivning till 
kommunerna.  


Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås att besluta att anta ovanstående 
förslag till remissvar som yttrande från Ronneby kommun.   


Deltar i debatten 
I debatten deltar Tommy Andersson (S).  
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Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott antar ovanstående förslag till remissvar 
som yttrande från Ronneby kommun. 
________________ 
Exp: 
Martina Adelholm, strategiska utvecklingsenheten  
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§ 96 Dnr 2021-000134 214 


Uppdatering av åtgärds- och prioriteringsplan för 
bearbetning av detaljplaner i kustzonen 
 


Sammanfattning  
I samband med att Ronneby 2035- förslag till översiktsplan för Ronneby 
kommun antogs fick miljö- och byggnadsförvaltningen ett särskilt uppdrag 
att upprätta en åtgärds- och prioriteringsplan för bearbetning av detaljplaner i 
kustzonen (MBN 2018/218). Planen bedöms idag ofullständig då den inte i 
tillräcklig grad analyserar förutsättningarna för planläggning. Att skapa ett 
uppdaterat dokument bedöms därför angeläget för att titta på vilka hinder 
och möjligheter som finns i områdena, samt analysera rimligheten att gå 
vidare med uppdatering av detaljplaner i kustzonen.       


Bedömning 
Bakgrunden till den befintliga åtgärds- och prioriteringsplanen var att det 
finns ett flertal äldre detaljplaner i kustzonen vars planbestämmelser inte 
bedömdes motsvara dagens behov av bebyggelse och en uppdatering av 
detaljplanerna bedömdes därför aktuell. Det var ett komplext arbete med 
många parametrar att väga samman, så som översiktsplanens intensioner, 
kustbebyggelsens befintliga karaktär och stigande havsnivåer. 


 
Idag upplever förvaltningen att dokumentet utgör en grund för arbetet att 
prioritera uppdatering av detaljplaner i kustzonen. Däremot har det uppstått 
problem då förutsättningarna för att kunna uppdatera detaljplaner bedöms 
inte ha varit tillräckligt utredda i den tidigare åtgärds- och 
prioriteringsplanen. Under de år som gått sedan dokumentet skrevs har vi 
även fått nya lärdomar och kraven på detaljplaner har blivit hårdare. Nyligen 
har ett planuppdrag i Sörkåsa (diarienummer MBN 2020/247) dragits 
tillbaka av Miljö- och byggnadsnämnden då förutsättningarna på platsen, 
med bland annat risk för översvämning, var sådana att nämnden bedömde att 
det inte var rimligt att uppdatera detaljplanen. För att undvika att liknande 
sker i framtiden föreslår förvaltningen en uppdatering av den tidigare 
åtgärds- och prioriteringsplanen. I arbetet ska förvaltningen titta djupare på 
förutsättningarna för respektive plats och analysera möjligheterna att 
uppdatera detaljplanerna. Det handlar exempelvis om att titta på vem som 
står för kostnaden för planarbetet, risk för översvämning, insatstider för 
räddningstjänst, väghållningsansvar och utbyggnad av infrastruktur såsom 
gatunät samt vatten och avlopp.  
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I samband med arbetet kan det bli aktuellt att justera avgränsningen för vilka 
planer som analyseras och då eventuellt inrymma fler detaljplaner i 
kustzonen. Det handlar om områden där bygglovsenheten har upplevt att 
uppdatering av gällande detaljplaner hade varit positivt för att möjliggöra 
ökad bostadsbebyggelse.  


Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen besluta att ge 
planenheten, Enheten för strategisk samhällsutveckling, i uppdrag att 
upprätta en uppdatering av Åtgärds- och prioriteringsplanen för bearbetning 
av detaljplaner i kustzonen. 


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att ge enheten 
för strategisk samhällsutveckling, i uppdrag att upprätta en uppdatering av 
Åtgärds- och prioriteringsplanen för bearbetning av detaljplaner i kustzonen. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 97 Dnr 2020-000541 312 


Fördjupad översiktsplan för Karlshamnsvägen och 
Västra Industrigatan  
 


Sammanfattning  
Skrivelsen har sin bakgrund i Protokollsutdrag 20200219 § 53 gällande delen 
Behov av en fördjupad översiktsplan av området kring Karlshamnsvägen och 
Västra Industrigatan från Miljö och Byggnadsnämnden i februari 2020. Där 
Miljö- och byggnadsnämnden beslutar att överlämna följande skrivelse till 
kommunstyrelsen: Miljö- och byggnadsnämnden ser ett behov av en 
fördjupad översiktsplan av området kring Karlshamnsvägen och Västra 
Industrigatan. I nuläget sker en snabb utveckling av området som 
huvudsakligen utgörs av handel. Miljö- och byggnadsnämnden begärde i 
skrivelsen att kommunstyrelsen ger den strategiska utvecklingsenheten i 
uppdrag att initiera arbetet med en fördjupad översiktsplan, uppdraget bör 
prioriteras.  
 
Strategisk utvecklingsenhet med ansvar för den översiktliga planeringen 
ställde sig positiv till att initiera ett sådant arbete och skrev en skrivelse med 
önskan om beslut för att påbörja ett arbete med en fördjupad översiktsplan. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterade ärendet till strategisk 
utvecklingsenhet som nu besvarar frågan från Kommunstyrelsens 
arbetsutskott och åter önskar få beslut från KS gällande behov av fördjupad 
översiktsplan för Karlshamnsvägen/Västra Industrigatan.  


Bedömning 
Strategiska utvecklingsenheten ser, precis som Miljö-och byggnadsnämnden, 
ett behov av en fördjupad översiktsplan gällande området kring 
Karlshamnsvägen och Västra Industrigatan med angränsande strukturer. I 
nuläget sker en snabb utveckling av området och för att få ett helhetsgrepp 
om områdets position som entré till staden och dess förhållande till 
omgivande markanvändningen och fysiska strukturer, vore det lämpligt att 
Ronneby kommun tar fram en fördjupad översiktsplan för angivet område, 
som grund för vidare strategiska beslut utifrån hela kommunens utveckling.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremittera ärendet med följande 
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frågeställning: Vad händer i det fall någon önskar exploatera/utveckla en 
tomt och en utredning om en fördjupad översiktsplan redan är ingång? 
   
Bedömningen och svaret är att arbetet med pågående detaljplaner, eventuellt 
behov av nya detaljplaner och bygglov i närtid inte påverkas av ett påbörjat 
arbete med en fördjupad översiktsplan. Den fördjupade översiktsplanen får ta 
hänsyn till pågående detaljplaner och bygglov samt ta hänsyn till områdets 
behov av utveckling i närtid, samtidigt som arbetet med en fördjupade 
översiktsplan skall resultera i en strategisk plan för hur områdets ska 
utvecklas utifrån ett helhetsperspektiv kopplat till hela kommunens 
utveckling.  


Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 
att ge strategisk utvecklingsenheten i uppdrag att påbörja arbetet med en 
fördjupad översiktsplan för området Karlshamnsvägen och Västra 
Industrigatan.  


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlägger ärendet.  
________________ 
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§ 98 Dnr 2021-000091 101 


Information nämndernas rapportering av internkontroll 
2020 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlägger ärendet.  
________________ 
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§ 99 Dnr 2020-000591 287 


Ombyggnation Saxemaraskolans kök 
 


Sammanfattning  
 Kommunledningsförvaltningen genom Mark- och Exploatering upphandlar 
entreprenör genom en totalentreprenad för Om- och tillbyggnad av storkök, 
Saxemaraskolan. Köket är i dagsläget ett mottagningskök som efter 
ombyggnationen klassas som tillagningskök med en kapacitet att servera ca 
150 måltider.   


Bedömning 
 Framtagning av förfrågningsunderlag har utförts tillsammans med konsulter. 
Samverkan med både verksamhet och fackliga representanter har genomförts 
och godkänts. Tidsplanen för ombyggnationen är att påbörja rivning av 
köket vecka 24 2021. Under ombyggnationen kommer värmevagnar med 
måltider att serveras till matsalen för att inte störa den dagliga verksamheten 
för såväl personal som elever. Ombyggnationen beräknas vara färdigställd 
under december 2021. Kökspersonal kommer få två tillfällen för utbildning 
av den nya köksutrustningen för att kunna starta upp köket för daglig 
verksamhet 
VT-2022.   


Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att fastställa de 
administrativa föreskrifterna avseende upphandling av Om- och tillbyggnad 
av storkök, Saxemaraskolan med Totalentreprenad och därmed godkänna 
start för upphandling.  


Deltar i debatten 
I debatten deltar Kenneth Michaelsson (C), Tommy Andersson (S) och 
Bengt Sven Åke Johansson (SD).  


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott fastställer de administrativa föreskrifterna 
avseende upphandling av Om- och tillbyggnad av storkök, Saxemaraskolan 
med Totalentreprenad och därmed godkänna start för upphandling. 
________________ 
Exp: 
Mark- och exploateringsenheten  
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§ 100 Dnr 2021-000126 050 


Stensättningsentreprenad 
 


Sammanfattning  
 Upphandlingen avser kommunens behov av stenbeläggningar. Idag finns 
inget avtal utan man får nyttja detta via markarbeten. Ny avtalstid kommer 
att gälla fr o m 2021-04-26 – 2023-04-25 med möjlighet till 12 plus 12 
månaders option.  


Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att fastställa 
upphandlingsunderlaget avseende upphandling av Stensättningsentreprenad.  


Deltar i debatten 
I debatten deltar Nicolas Westrup (SD).  


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott fastställer upphandlingsunderlaget 
avseende upphandling av Stensättningsentreprenad. 
________________ 
Exp: 
Mark- och exploateringsenheten, Daniel Camenell  
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§ 101 Dnr 2021-000113 179 


Taxabestämmelser för tillsyns- och tillståndstaxor 
enligt LSO och LBE, Räddningstjänsten Östra Blekinge 
 


Sammanfattning  
Räddningsförbundet Östra Blekinge inkommer med ny taxabestämmelse 
med avgift avseende taxor för tillsyn och tillstånd enligt LSO och LBE. 
Taxorna är uppräknade enligt index för 2021 och gäller från och med 1/3. 
Direktionen har beslutat uppräkning enligt delegation från respektive 
kommunfullmäktige  
. 
Ärendet skickas som anmälningsärende till kommunfullmäktige i respektive 
kommun. 


Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Bengt Sven Åke 
Johansson (SD), Nicolas Westrup (SD) och Kenneth Michaelsson (C). 


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att notera ärendet till protokollet. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 102 Dnr 2020-000079 192 


Besvarande av motion från Vänsterpartiet i Ronneby 
om att öka trivseln och skapa möjligheter till flexibla 
arbetsplatser inuti Stadshuset  
 


Sammanfattning  
 Peter Bowin (V) och Omid Hassib (V) har lämnat en motion om öka trivseln 
och skapa möjligheter för flexibla arbetsplatser inuti Stadshuset. Man pekar 
på möjligheten att använda de innegårdar som finns i Stadshuset.   


Bedömning 
 Vänsterpartiet skriver i sin motion att Stadshusets innergårdar inte gör 
någon nytta och efterfrågar ett sätt att med enkla medel göra de mer trevliga 
och tillgängliga för tillfälligt arbete eller andra aktiviteter. 
 
Mark- och exploateringsenheten ser positivt på att denna fråga lyfts och 
håller med om att innergårdarna kan bli mer tilltalande för användning och 
nyttjas bättre än i dagsläget. År 2017 lyftes även denna fråga av 
Socialförvaltningens samverkansgrupp till dåvarande fastighetschef som 
skulle ta upp frågan om eventuell uppfräschning för ett inriktningsbeslut, 
men det är oklart huruvida det gjordes. 
 
Precis som Vänsterpartiet nämner så finns olika förslag på sätt att utnyttja 
innergårdarna. Att nyttja innergårdarna för mötesrum och för grupparbeten, 
som skrivs i motionen, skulle frigöra yta inne i Stadshuset. Förslaget är 
mindre lämpligt med tanke på att det inte finns möjlighet till ostörda samtal 
då ett stort antal kontorsfönster vetter och har överhörning mot 
innergårdarna. Dessutom kan högljudda samtal och diskussioner från 
innergården störa de som arbetar inne i kontoren.  
 
Att kunna nyttja innergårdarna året runt ses som mindre realistiskt då 
åtgärder för att väderskydda och värma upp denna stora yta är mycket 
kostsamt och dessutom riskerar det att ge väldigt hög värme den varmare 
årstiden.  
 
Att fräscha upp dem för att vara en utemiljö som inbjuder medarbetarna i 
Stadshuset till att komma ut i friska luften ställer Mark- och 
exploateringsenheten sig mycket positiv till. Med enkla medel och åtgärder 
kan man skapa en vacker och inbjudande parkmiljö som kan nyttjas för både 
rast och friskvårdsaktiviteter av stillsammare slag samt vid behov som 
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tillfällig, spontan arbetsplats under sommarhalvåret.  
Mark- och exploateringsenheten anser att denna fråga bör utredas vidare hos 
Teknik- Fritid och Kulturförvaltningen.  


Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen att 
besluta föreslå Kommunfullmäktige 
 
att ge Teknik- Fritid- och Kulturnämnden uppdrag att se över uppfräschning 
av innergårdarna i Stadshuset samt att anse motionen besvarad med 
ovanstående.  


Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M).  


Yrkanden 
Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att återremittera ärendet och att 
ett nytt svar som enbart berör motionen tas fram.      


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet för ett nytt svar som 
enbart rör motionen tas fram.  
________________ 
Exp: 
Hanna Bodesund, lokalstrateg  
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§ 103 Dnr 2020-000660 192 


Besvarande av motion från Sune Håkansson (RP) 
angående beslutsgång vid investeringar inom 
kommunkoncernen 
 


Sammanfattning  
I sin motion skriver Sune Håkansson att ”Investeringar medför vanligen att 
ekonomin påverkas under en längre tid. Enligt min mening händer det alltför 
ofta att beslutsunderlaget är undermåligt. Det har inte gjorts försök att 
uppskatta de långsiktiga ekonomiska konsekvenserna.”   
 
I motionen lämnas tre exempel: investeringen i bredband, direktiv om att 
bygga lägenheter i de mindre tätorterna och förekommande generella 
investeringsanslag till förvaltningar. 
 
Motionären föreslår: 


• Att investeringsbeslut ska föregås av en beräkning av de framtida 
kostnaderna och 


• Att tilldelning av generell investeringspott till nämnder inte skall få 
finnas.   


Bedömning 
I Ronneby kommuns Riktlinjer för god ekonomisk hushållning anges: ”Varje 
äskande som föreslås, både drift, investerings- och exploateringsäskanden, 
ska innehålla en behovsbeskrivning, möjliga och lämpliga 
handlingsalternativ med 
konsekvensbeskrivningar, en ekonomisk kalkyl för varje handlingsalternativ, 
samt förslag till finansiering av driftkostnaderna”. Riktlinjerna gäller så långt 
det är tillämpligt hela kommunkoncernen. 
 
I Investeringspolicy för Ronneby kommun framgår mer detaljerat vad som 
ska framgå i underlagen. Det hänvisas även till befintliga mallar tillgängliga 
på kommunens intranät som kan användas för att beslutsunderlagen ska bli 
så kompletta som möjligt. Investeringspolicyn omfattar Ronneby kommun. 
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Motionärens förslag om att investeringsbeslut ska föregås av en beräkning av 
de framtida kostnaderna ligger helt i linje med av kommunen antagna 
Riktlinjer för god ekonomisk hushållning och Investeringspolicy för 
Ronneby kommun. 
 
Ett av motionärens exempel där beslutsunderlaget anses undermåligt, 
investering i bredband, har tillkommit genom politiska initiativ i kommunen 
och är därför inte berett av bolaget. Bolaget har till uppdragsgivaren 
kommunen återkopplat att delar av investeringen inte är försvarbar ur 
företagsekonomiskt perspektiv. Kommunen har gett bolaget besked om att 
man kommer att säkerställa finansieringen av bolaget. Från kommunens sida 
antas den framtida samhällsnyttan överstiga de faktiska kostnaderna för 
bolaget, vilket gör att kommunen är beredd att betala för den del som inte är 
företagsekonomiskt försvarbar.  
 
I de ursprungliga underlagen till beslut att ge uppdrag att investera i 
bredband kunde en totalkalkyl på lång sikt innefattande även samhällsnyttan 
samt en plan för framtida finansiering redovisats. 
 
Exemplet med att bygga lägenheter i de mindre tätorterna, där underlaget för 
beslut om uppdraget anses undermåligt, har tillkommit genom politiskt 
initiativ och är inte berett av bolaget. Om bolaget ser svårigheter att kunna 
genomföra uppdraget ur företagsekonomiskt eller annat perspektiv förväntas 
bolaget återkomma med problemställning samt lösningsförslag för 
kommunfullmäktige att ta ställning till.  
 
När det gäller exemplet med generella investeringsanslag så är tanken med 
att facknämnderna som är närmast verksamheten får ansvar för 
investeringsbesluten, att de investeringar som bedöms som mest nödvändiga 
ur verksamhetssynpunkt prioriteras. Detaljstyrning från kommunfullmäktige 
kan leda till suboptimering, fördyring och att verksamhetens främsta behov 
inte tillgodoses på ett bra sätt. En investering kan ha ett starkt samband med 
annan investering och utan detaljkunskap eller hänsyn till förändrade 
förutsättningar kan investeringsbeslut prioriteras fel.  
 
För att få en smidighet när det gäller beslut om mindre investeringar, där 
man tar hänsyn till förändrade behov och ändrade förutsättningar, är 
bedömningen att beslutsnivån bör vara nämndnivå, inte 
kommunfullmäktigenivå. Inför varje investeringsbeslut bör nämnden dock 
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kräva tillräckliga beslutsunderlag, på samma sätt som beskrivs i 
Investeringspolicy för Ronneby kommun.   


Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen konstaterar att nuvarande styrande dokument redan 
föreskriver att efterfrågade ekonomiska beräkningar ska finnas med i 
beslutsunderlag. Beslutande nivå har möjlighet att begära komplettering om 
underlag anses bristfälligt, innan beslut fattas. 
 
Kommunstyrelsen anser att kommunfullmäktige har rätt att delegera 
beslutsrätten för generella investeringsanslag till facknämnderna. 
 
Kommunstyrelsen anser härmed motionen besvarad.  


Deltar i debatten 
I debatten deltar Tommy Andersson (S) och Magnus Pettersson (S).  


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 
till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 
tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
Kommunstyrelsen konstaterar att nuvarande styrande dokument redan 
föreskriver att efterfrågade ekonomiska beräkningar ska finnas med i 
beslutsunderlag. Beslutande nivå har möjlighet att begära komplettering om 
underlag anses bristfälligt, innan beslut fattas. 
 
Kommunstyrelsen anser att kommunfullmäktige har rätt att delegera 
beslutsrätten för generella investeringsanslag till facknämnderna. 
 
Kommunstyrelsen anser härmed motionen besvarad. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 104 Dnr 2020-000433 192 


Besvarande av motion från Nicolas Westrup (SD) och 
Carina Aulin (SD) om språktester inom vård och 
omsorg 
 


Sammanfattning  
Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2021-12-16 
Motionens förslag lyder: Att Kommunledningsförvaltningen tillsammans med 
utbildningsförvaltningen samt vård och omsorgsförvaltningen tar fram en 
lämplig modell om hur språktester kan införas i ordinarie rekryteringsprocesser 
vid nyanställning inom vård och omsorg.  


Vård och omsorgssektorn har en stor utmaning när det gäller att rekrytera 
personal. Andelen äldre kommer i framtiden att öka och utmaningarna blir 
att hitta bra former för vård och omsorg för äldre. Därför är det särskilt 
viktigt att rekrytera och behålla personal som har utbildning och kunskaper 
om vad som krävs för att kunna göra ett bra arbete. Språkkunskaper är en 
grundförutsättning för att arbeta inom de flesta yrken. Speciellt viktigt när 
man arbetar med människor, och framför allt med barn och gamla. Kraven 
på dokumentation är också större idag än tidigare. Det är också av yttersta 
vikt att personalen har kunskaper och rätt inställning till sitt arbete med 
människor. Språkkunskaper innefattar inte bara att individen har ett annat 
modersmål än svenska, det kan också inbegripa dyslexi och läs- och 
skrivsvårigheter, hos personer som arbetar i vård och omsorg. Det är ett 
handikapp som kan göra att individen behöver stöd när dokumentation krävs. 
Att vara språkkunnig i samhället i dag är en merit. Att dessutom vara 
flerspråkig är en maktfaktor. Vi lever i dag i ett samhälle med människor 
med olika språk och olika kulturer. Därför ska vård och omsorgssektorn ta 
vara på den kunskap som redan finns och bygga vidare på den. I framtiden 
kommer våra nya medborgare som inte har svenska som modersmål, att vara 
en del av de som söker vård och omsorg. Det innebär en utmaning för 
verksamheter inom vård- och omsorg när det gäller behov av flerspråkighet. 
Människor som drabbas av demenssjukdom, glömmer oftast det språk som 
de förvärvat senare i livet och återgår till sitt modersmål. Då behövs 
flerspråkig personal som kan arbeta med dessa människor. Det är därför 
särskilt viktigt att utbilda och behålla den personal som är flerspråkig och 
arbetar i vård och omsorg. 
 
 Alla yrken och arbetsplatser har sina olika språk och sin egen språkkultur. Den 
styrs av kunskaper, traditioner och ständiga val- både medvetna och omedvetna. 
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På många arbetsplatser utvecklas också jargonger som fungerar kollegor 
emellan, men inte alls passar i möten med till exempel vård- och omsorgstagare 
och anhöriga. För att kunna bedöma vilket språkbruk som passar måste den som 
skriver och talar inte bara kunna orden, utan också veta hur orden och uttrycken 
används i olika sociala sammanhang. I omsorgsyrken finns ett grundläggande 
behov av det som kallas ”hjärtats språk”. Hjärtats språk innehåller särskilda ljud 
och tonfall, kroppsspråk, åtbörder, fysisk beröring och ett mjukt handlag. I 
grunden kan hjärtats språk förstås av alla människor. Hjärtats språk kan inte 
ersättas av något annat språk, och dess betydelse minskar inte i en professionell 
verksamhet. Språket är en del av individens integritet och identitet. Den formas, 
förändras och omformas när vi samspelar med andra, och det sker i huvudsak 
via språket. Vår självbild påverkas också av hur vi blir bemötta av omgivningen. 
Och det gäller i än högre grad den som är beroende av att kommunicera på ett 
språk som hen inte behärskar så väl. Det är dessutom lätt hänt att omgivningen 
tolkar bristande språkkunskaper som att personen har brister i sin kunskap och 
kompetens också inom andra områden. Kraven på vilken språkig nivå som krävs 
för att arbeta inom vård- och omsorg måste vara kontextbaserat. När personer 
ska rekryteras till arbete inom vård- och omsorg krävs en helhetsbedömning av 
vilken kompetens vi efterfrågar och om personens kompetens överensstämmer 
med våra krav. Kravprofil för det arbete personen söker ska finnas med i 
rekryteringen, och den omfattar inte bara språket utan också vilken lämplighet 
personen har för att arbeta med människor. Den fallenheten har inte alla, och 
därför kan personen behöva en introduktionstid för att både själv få känna efter 
och även att arbetsgivaren får en bild av personens kompetens för jobbet. Inom 
vård och omsorg arbetar många kommuner nu med att utbilda och tillsätta 
språkombud och språkstödjare för att få språkutvecklande arbetsplatser. 
Konceptet språkombud ägs av föreningen Vård- och omsorgscollege. Konceptet 
vilar på tio års erfarenhet av arbete med språkutvecklande arbetsplatser och 
språkombud, framför allt inom kommunal äldreomsorg. Den bygger på 
forskning, kunskap och erfarenheter från ett flertal projekt med fokus på 
arbetsplatslärande och språkutveckling för medarbetare som behöver stärka sin 
yrkeskompetens och förbättra sin svenska. Metoderna bygger på insikter som är 
etablerade inom språkforskningen, och de har utvecklats i samarbete mellan 
chefer, anställda, lärare och forskare  


Kort beskrivet innebär det att det finns språkombud som utbildas 1 termin på 
Vård- och omsorgscollege, för att sen inom sin verksamhet utbilda språkstödjare 
som är personal men har en extra uppgift att vara språkstödjare. Man kan säga 
att det är en form av utveckling och specialisering för den individen. Svaret på 
frågan kring språktester är att det krävs väldigt mycket tid och kompetens för att 
utveckla ett test som kan vara effektfullt. Att gör ett test är tidskrävande, kräver 
någon som kan ta fram ett test, utforma vad som ska identifieras och bedömas. 
Vem som ska göra bedömningen är en stor fråga eftersom det innebär ett stort 
ansvar att göra det. Ju högre konsekvenserna blir av ett beslut, desto viktigare är 
det att bedömningen är säker. Alla tester har sina begränsningar, och det finns 
ingen enkel lösning i den metoden. Det är dessutom väldigt kontraproduktivt att 
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endast bedöma en person på vilken språknivå individen ligger på. Det är så 
mycket mera som måste finnas med när du bestämmer om individen ska få 
arbete eller inte inom vård och omsorg. Vi ställer oss negativa till att hantera 
någon form av språktester inom Vård- 


och omsorgsförvaltningen. Vi kommer att ta del av de pengar som staten avsatt 
för kompetensutveckling inom vårdsektorn, till att utbilda språkombud och 
tillsätta språkstödjare inom vår verksamhet. När vi anställer individer som ska 
arbeta med våra äldre, görs en första bedömning utifrån skriftlig dokumentation 
om utbildning och erfarenhet. En bedömning görs också om lämplighet utifrån 
en introduktionsperiod. När vi har språkstödjare på plats kommer det att bli en 
högre kvalitet i verksamheten och vi får språkutvecklande arbetsplatser. Detta 
kommer vi att kommunicera ut, för att bli en attraktiv arbetsgivare som ser till 
både personalens och vårdtagarnas bästa. 


 
Vård- och omsorgsförvaltningen i Ronneby Kommun, kommer inte att ta 
fram och utforma några språktester i rekryteringsprocessen. I 
rekryteringsprocessen av ny personal görs en bedömning utifrån intyg och 
betyg samt under en introduktionstid för att säkra lämpligheten. 
Förvaltningen kommer att utbilda språkombud för att de i sin tur ska utbilda 
och stödja språkstödjare på arbetsplatserna. Språkombud och språkstödjare 
är personal som arbetar inom förvaltningen. Språkstödjare är 
undersköterskor som arbetar i verksamheten och som utifrån sin roll som 
språkstödjare ska arbeta för att få en språkutvecklande arbetsplats, något som 
gynnar alla. Detta gör att de som redan i dag arbetar i verksamheten och 
behöver språkstöd, kommer att få det och nyrekryterad personal har 
möjligheter att få fortsätta arbeta med det språkstöd som finns i det direkta 
arbetet med äldre. 
Referenser: Muntligt med Maria Rydell, Forskare/lärare på Stockholms 
Universitet. 
Vård- och omsorgscollege Lyft språket på jobbet. Handbok för arbetsplatser 
som vill arbeta språkutvecklande. 
Referenser från Tingsryds kommuns äldreomsorg som arbetar med 
Språkutvecklande arbetsplatser och språkstödjare 
https://www.youtube.com/watch?v=VFvXey0Xrn8      







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
47(59) 


2021-03-08  
 


  
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     


 


Vård- och omsorgsnämndens beslut 2021-12-16 
Vård- och omsorgsnämnden beslutar att föreslå Kommunfullmäktige besluta  
att Kommunledningsförvaltningen tillsammans med utbildningsförvaltningen 
samt vård- och omsorgsförvaltningen tar fram en lämplig modell om hur 
språktester kan införas i ordinarie rekryteringsprocesser vid nyanställning inom 
vård- och omsorg. 


Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Peter Bowin (V), Roger 
Gardell (L), Kenneth Michaelsson (C), Nicolas Westrup (SD), Magnus 
Pettersson (S), Bengt Sven Åke Johansson (SD) och Tommy Andersson (S).  


Yrkanden 
Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att bordlägga ärendet.       


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlägger ärendet.  
________________ 
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§ 105 Dnr 2020-000362 192 


Besvarande av motion från Stefan Österhof (S) om en 
likvärdig skola för hela kommunen  
 


Sammanfattning  
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) delgav nämndsledamöterna sitt förslag till 
svar på inkommen motion om likvärdig skola; 
 
”Det är enligt lag huvudmannens uppgift att skapa likvärdiga skolor i 
Ronneby kommun. 
Motionären ställer i sin motion många frågor bla gällande lokaler, 
utrustning och behöriga pedagoger. 
Som mål önskar motionären att en arbetsgrupp med en bred politisk 
inriktning skall utses. 
Motionären önskar att arbetsgruppen i sitt arbete skall ta hänsyn till: 
-Bussåkning 
-Behov av lämpliga lokaler 
-En god arbetsmiljö för elever och personal 
-Personalförsörjning skall underlättas 
-Utvecklingsområdena i utvecklingsplanen ska beaktas. 
  
Förslaget från motionären är att Utbildningsnämnden får i uppdrag: 
-att föreslå en arbetsgrupp där både förvaltning och politiska partier är 
representerade. 
-att föreslå lämpliga fokusområde och avgränsningar för arbetsgruppen där 
ovan hänsynspunkter utgör ett ramverk. 
-att föreslå en budget för en sådan grupp och dess arbete.”      


Bedömning 
Vidare delgav ordföranden Åsa Evaldsson (M) utbildningsnämndens 
ledamöter följande Bedömning; 
”Utbildningsnämnden är överens med motionären, om att detta är viktiga 
område som skall tagas hänsyn till. Dessa områden lyfts därför för 
information/diskussion/beslut flera ggr/år i utbildningsnämnden. 
Samtliga av dessa område är antingen lagstyrda, följs upp flera ggr/år i 
Utbildningsnämndens internkontrollplan och/eller är nyligen granskade av 
extern revision. 
Det finns fördelar att arbetsgruppen i så fall även involverar andra nämnder 
ex MoB, vid diskussioner om behovet av lokaler. 
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Det finns fördelar att arbetsgruppen i så fall även involverar ekonomer från 
Utbildningsnämnden, då dessa har i uppdrag att se över 
resursfördelningssystemet.”      


Förslag till beslut 
-att Utbildningsnämnden inte har några ekonomiska medel att 
omfördela/avsätta från utbildningsverksamheten för att starta en ny politisk 
arbetsgrupp. 
-att motionen hänskjuts vidare till KS med ovanstående information.  
-att till ärendet hörande underlag (tjänsteskrivelse, motion) närsluts detta 
protokoll som bilagor jämte ordförandens svar.      


Utbildningsnämndens beslut 2020-12-16 
Utbildningsnämnden har inte några ekonomiska medel att omfördela/avsätta 
från utbildningsverksamheten för att starta en ny politisk arbetsgrupp varför 
Utbildningsnämnden beslutar att motionen hänskjuts vidare till KS med 
ovanstående information.  
 
Utbildningsnämnden beslutar att till ärendet hörande underlag 
(tjänsteskrivelse, motion) närsluts detta protokoll som bilagor jämte 
ordförandens svar. 


Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Kenneth Michaelsson 
(C), Magnus Pettersson (S) och Tommy Andersson (S).  


Yrkanden 
Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att återremittera ärendet med 
motiveringen att kommunstyrelsen önskar ett svar samt beslutsförslag 
kopplat till aktuell motionen.       


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet till 
utbildningsnämnden med motiveringen att kommunstyrelsen önskar ett svar 
samt beslutsförslag kopplat till aktuell motionen. 
________________ 
Exp: 
Utbildningsnämnden  
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§ 106 Dnr 2019-000266 015 


Besvarande av motion från kommunfullmäktigeledamot 
Bengt Johansson (SD) angående Ronneby 
brandstation 
 


Sammanfattning  
I motionen föreslår kommunfullmäktigeledamot Bengt S-Å Johansson (SD) 
se över möjligheterna att ge tillstånd till räddningstjänsten att använda 
trafikljusen (stoppljusen) vid inbackning av fordon i brandstationen.  
 
Det är ofta olyckstillbud utanför brandstationen i Ronneby när fordonen 
återvänder efter utförda räddningsinsatser och ska backa in i garagen, då 
dom behöver köra ut på vägen för att kunna backa in. Folk kör och går 
bakom backande fordon vilket såklart innebär ett oerhört stressmoment för 
personalen samt en stor olycksrisk. Det är mer en fråga om när olyckan 
händer istället för om den händer.   
 
För att minimera riskerna i samband med att backa in räddningsfordonen i 
brandstationen efter avslutad räddningsinsats så bör räddningstjänsten få ha 
rätt att tända de röda stoppljusen på Kallingevägen medan fordonen backas 
in.  
 
Detta skulle minimera tillbuden till i stort sett noll och ger både trafikanter 
samt räddningspersonal en bättre och säkrare trafikmiljö.  


Bedömning 
Den risk som kan inträffa är om signalerna används vid andra tillfällen 
tenderar trafikanterna att mindre respektera trafiksignalerna vid utryckning. 
Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen har inget att erinra om att 
räddningstjänsten har rätt att tända de röda stoppljusen på Kallingevägen 
medan fordonen backas in. Visar sig det att trafikanterna respekterar 
stoppsignalerna sämre återgår användning av tändning av stoppsignal endast 
vid utryckning.  


Förslag till beslut 
Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid- och 
kulturnämnden att föreslå Kommunfullmäktige att bifalla motionen.  
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Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Nicolas Westrup (SD) 
och Roger Gardell (L). 


Yrkanden 
Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att arbetsutskottet föreslår 
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att motionen är besvarad.       


Propositionsordning 
 Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.    


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att motionen är besvarad.  
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 107 Dnr 2019-000600 109 


Besvarande av medborgarförslag - Skoldisco i 
kommunal regi 
 


Sammanfattning  
 Ett medborgarförslag har inkommit med förslaget att det anordnas skoldisco 
i kommunal regi för att hemmafester utan vuxen närvaro ska minimeras. 
Detta för ungdomar som är 15 år och äldre.  
 
Medborgarförslaget har skickats på remiss till teknik- fritid- och 
kulturnämnden och utbildningsnämnden för yttrande. 
 
Utbildningsnämnden ställer sig positiva till det inkomna medborgarförslaget 
dock innefattar utbildningsnämndens uppdrag inte att anordna skoldisco. 
Vidare finns inga ekonomiska eller personella resurser för denna typ av 
evenemang.  
 
Teknik- fritid- och kulturnämnden redogör i sitt yttrade för hur kommunen 
tidigare arrangerat disco i samband med skolavslutningen, senats 2017. 
Dessa har under senare år ersatts av skolavslutningskonserter. 
Fritidsgårdsenheten som bedriver verksamhet för ungdomar på högstadiet 
jobbar aktivt med ungdomarnas delaktighet och verksamheterna är lyhörda 
för vad ungdomarna vill göra på sin fritid. Inga önskemål om ett sådant 
arrangemang har framkommit. Teknik- fritid- och kulturnämnden föreslår 
Kommunfullmäktige besluta att bifalla medborgarförslaget avseende 
skoldisco i kommunal regi. 


Bedömning 
 Kommunen bedriver idag ingen verksamhet för ungdomars fritid i 
gymnasieåldern. Fritidsgårdsenheten vänder sig till ungdomar i 
högstadieåldern. Det finns därmed ingen naturlig yta för kommunen, 
förutom i skolan, att fånga upp målgruppens åsikter om vad de önskar göra 
på sin fritid. Då förslagsställaren inte lyfter ungdomars egna åsikter är det 
svår att bedöma deras behov och önskemål i frågan. Enligt barnkonventionen 
har barn rätt till inflytande och att få uttrycka sina åsikter i frågor som rör 
dem. 
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I den senaste Lupp- enkäten (2017) som undersöker ungdomars 
levnadsvillkor framkommer det att ungdomar i gymnasieåldern (årskurs 2) 
saknar ungdomshus/festlokaler där man kan träffas och hänga. För att få en 
tillförlitlig och aktuell lägesbild bör målgruppen tillfrågas. Om ett behov av 
likande evenemang finns innebär det dock inte per automatik att det bör 
anordnas eller drivas av kommunen. Däremot kan kommunen vara ett stöd 
för ungdomars engagemang.  
 
Ett bra tillfälle att fånga upp ungdomar behov och önskemål är i samband 
med att Lupp-enkäten genomför hösten 2020 och redovisas våren 2021. 
Teknik- fritid- och kulturnämnden bör får i uppdrag att i samband med att 
Lupp-enkätens resultat redovisas tillfråga elever på gymnasiet om deras 
behov i frågan.      


Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta att ge teknik- fritid- och kulturnämnden i 
uppdrag att i samband med att Lupp-enkätens resultat redovisas 2021 
tillfråga elever på gymnasiet om deras behov i frågan. Medborgarförslaget 
ansens därmed besvarat.    


Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 


Yrkanden 
Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att återremittera ärendet med 
motiveringen att kommunstyrelsen önskar ett besvarande av 
medborgarförslaget utan att nya uppdrag tillförs.        


Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet med motiveringen att 
kommunstyrelsen önskar ett besvarande av medborgarförslaget utan att nya 
uppdrag tillförs. 
________________ 
Exp: 
Sofie Ceder, utredare  
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§ 108 Dnr 2018-000434 109 


Besvarande av medborgarförslag - Förslag om 
webbkamera över Karösundet och gästhamnen i 
Ekenäs 
 


Sammanfattning  
 Per-Olof Berggren har inkommit med ett medborgarförslag att en 
webkamera ska installeras vid Villa Vassen vid Karösundet i Ekenäs med 
översikt ut mot gästhamnen  


Bedömning 
 Synpunkter har inhämtats från kommunens näringslivsenhet. Att installera 
en webbkamera i marknadsförings syfte kostar ca 25.000 kr inkluderat att 
dra fram nät och sätta upp webbkameran enligt IT-enheten. Med största 
sannolikhet krävs även ett tillstånd från Datainspektionen och detta bör 
undersökas och ansökas om innan inköp och uppsättning sker. Om 
webbkameran installeras läggs den in på kommunens hemsida tillsammans 
med övriga webbkameror som visar torget i Ronneby samt Brunnsparken.  
 
Nyttan med en webkamera i marknadsföringssyfte bör vägas mot kostnaden 
och den administration det innebär att installera och underhålla en dylik 
kamera.  


Förslag till beslut 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås föreslå kommunstyrelsen att 
föreslå kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget om installation av 
en webbkamera över Karösundet och gästhamnen i Ekenäs.  


Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Nicolas Westrup (SD), 
Peter Bowin (V), Kenneth Michaelsson (C), Roger Gardell (L) och Magnus 
Pettersson (S).  


Yrkanden 
Nicolas Westrup (SD) yrkar bifall till medborgarförslaget. 
 
Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget.       
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Propositionsordning 
Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framförda 
yrkanden och finner att arbetsutskottet beslutar i enlighet med 
tjänsteförslaget.       


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget om installation av en 
webbkamera över Karösundet och gästhamnen i Ekenäs. 


Reservation 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån eget yrkande.  
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 109 Dnr 2021-000004 101 


Delegationsbeslut 2021 
 


Sammanfattning  
Följande delegationsbeslut återrapporteras: 


- Återrapportering av delegationsbeslut, personalfrågor, kanslienheten.      


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 
återrapporterat delegationsbeslut till protokollet.  
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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§ 110 Dnr 2021-000002 101 


Kurser och konferenser 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar ärendet utan åtgärd.  
________________ 
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§ 111 Dnr 2021-000003 101 


Delgivningsärenden 
 


Sammanfattning  
Följande delgivningsärenden återrapporteras: 


1. Gärdestad Byalag, Underlag väg 9669 Gärdestad med tillägg. 
2. KSR, cirkulär 21:12 
3. Samverkansnämnden 2021-02-19. 


Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delgivningsärendena till protokollet. 
________________ 
Exp: 
Kommunstyrelsen  
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